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Električka po Starom moste asi 
začiatkom júla, peší a cyklisti 
zrejme v druhej polovici mája 
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Obnova parčíka na 
Belopotockého ulici

Končí sezóna, 
začína leto 

čítajte na str. 2

Mestské časti o novom návrhu 
nariadenia o parkovaní
Aj keď tri najväčšie 

mestské časti – Sta-
ré Mesto, Nové Mesto a 
Petržalka dali predbežný 
súhlas rokovaniu o novej 
parkovacej politike hlav-
ného mesta, poslanci Ru-
žinova zatiaľ nedali jasný 
signál. Poslanci Karlovej 
Vsi a Dúbravky so súčas-
ným návrhom mesta ne-
súhlasia. Pre magistrát je 
podstatný súhlas štyroch 
najväčších mestských 
častí. 
 Komplikovaná je zatiaľ 
situácia v Ružinove, kde sa 
podľa informácií miestnej sa-
mosprávy skončilo  hlasova-
nie ružinovských poslancov 

nerozhodne. „Technicky to 
znamená, že sa nevyjadrili, čo 
si magistrát môže následne 
vykladať ako súhlas,“ uviedla 
hovorkyňa Ružinova Mariana 
Šebová. Faktom ale je, že 
poslanci sa vyjadrili - a nedo-
speli k rozhodnutiu. 

PETRŽALKA
Petržalskí miestni poslan-
ci žiadajú, aby bola do novej 
parkovacej politiky viac vtiah-
nutá verejnosť. Chcú skvalit-
ňovanie MHD, rozširovanie 
električkových tratí na celom 
území mesta, nielen v Petr-
žalke.

(pokračovanie na str. 2)

Primátor trvá na 
rozumnejších 
obmedzeniach

Ofi ciálne opatrenie o 
obojsmernom vylúče-

ní električiek v centre Bra-
tislavy počas polročného 
predsedníctva Slovenska 
v Rade EÚ nie je prijaté. 
Tvrdí to bratislavský pri-
mátor Ivo Nesrovnal. 
 Poprel tak medializova-
nú informáciu, že od júna do 
novembra obojsmerne vylú-
čia električkovú dopravu na 
Jesenského a Mostovej ulici 
v Bratislave. „Dementoval 
som to, pretože toto s nami 
ako s objednávateľom dopravy 
nikto nekonzultoval. Ja som tú 
informáciu zachytil len z mé-
dií. Dopravný podnik niečo 
odkomunikoval, ale s nami, 
s objednávateľom, to kon-
zultované nebolo,“ povedal 
Nesrovnal. „Šesť mesiacov je 
extrém, ktorý nie je potreb-
ný, najdôležitejšie zasadnutia 
budú 25 dní. Naším cieľom je, 
že ak by aj električku museli 
vylúčiť, tak iba v tých najnevy-
hnutnejších prípadoch,“ uvie-
dol primátor. 
 Podľa vyjadrenia mi-
nisterstva zahraničných 
vecí (MZVaEZ), rezort 
komunikuje o zabezpeče-
ní predsedníckych podujatí 
(bezpečnostné, logistické, 
organizačné) v Bratislave na 
viacerých úrovniach so škálou 
partnerov, ktorých sa to týka. 
„To znamená, v prvom rade 
s Úradom na ochranu ústav-
ných činiteľov, dopravným 
inšpektorátom, poriadkovou 
políciou, keďže treba zaručiť 
primeranú bezpečnosť zahra-
ničných delegátov a tiež mest-
skou časťou Staré Mesto, Ma-
gistrátom hl. mesta Bratislava 
a jeho podriadenými organi-
záciami ako je napr. Dopravný 
podnik Bratislavy, keďže ko-
nanie takýchto akcií spravidla 
dočasne zasiahne do života 
mesta v blízkosti hlavného de-
jiska,“ uviedlo pre Bratislavský 
kuriér ministerstvo. Pripomí-
na, že nastavenie bezpečnost-
ných opatrení je primárne 
v kompetencii Ministerstva 
vnútra SR, resp. bezpečnost-
ných zložiek. 
 „Z toho budú vyplývať aj 
opatrenia, ktoré sa dotknú 
predovšetkým bezprostred-
ného okolia Reduty, keďže 
tá bude hlavným dejiskom 
podujatí na vysokej úrovni. 
O ich rozsahu bude verejnosť 
informovaná po ich defi nitív-
nom schválení. Len pripo-
míname, že ťažisko akcií 
bude v júli, septembri 
a prvej polovici októbra 
a väčšina s tým spoje-
ných obmedzení by mala 
trvať len počas samotné-
ho podujatia a krátko pred 
ním a po ňom,“ konštatuje 
MZVaEZ SR.

(rl) 

Na viac policajtov peniaze nie 
sú, na autá s majákmi áno
Mestská polícia dosta-

la 85 tisíc eur na ná-
kup áut a uniforiem. Na 
zvýšenie počtu policajtov 
peniaze nie sú. Náčelník 
Mestskej polície chce na-
priek tomu mať čo najviac 
policajtov v teréne.
 Mestská polícia Bratislava 
(MsP) nám na priamu otáz-
ku, či nákupom áut dostane 
policajtov do ulíc, alebo do 
áut, priamo neodpovedala. 
Odpoveď bola takáto: „Brati-
slavské mestské zastupiteľstvo 
navýšilo vo štvrtok, 28. apríla 
rozpočet mestskej polície o 
85 tisíc eur, pričom 50 tisíc 
eur je vyčlenených na nákup 
nových vozidiel. Nové vozidlá 

budú mať výstražné zvukové 
znamenia a vďaka tomu sa 
rýchlejšie budú môcť dostať 
na miesto zásahu. „Ďalších 
35 tisíc eur plánujeme inves-
tovať do obmeny uniforiem 
príslušníkov mestskej polície. 
Väčšina súčastí našich uni-
foriem totiž nie je vhodná 
na celodenné nosenie a to aj 
v nepriaznivých klimatických 
podmienkach. Celkovo, uni-
formy príslušníkov mestskej 
polície nespĺňajú kritériá  
bežné v 21. storočí. Vedenie 
mestskej polície sa snaží, aby 
bolo v bratislavských uliciach 
čo najviac policajtov.

(pokračovanie na str. 3)

Projekt na Železnej studienke žije, podlieha zisťovaniu vplyvov na životné prostredie
Projekt nového a čias-

točne pôvodného 
stvárnenia lokality na Že-
leznej studienke, známej 
ako Rotunda, sa dostáva 
do fáze posudzovania 
vplyvov na životné pro-
stredie (EIA). Až potom 
môže dôjsť k ukončeniu 
územného konania a vy-
daniu stavebného povo-
lenia.
 Na Železnej studienke má 
spoločnosť Orava-Stav, s.r.o., 

podľa objednávky hlavného 
mesta, vybudovať napríklad aj 
objekt Labutieho  pavilónu na 
pôvodnom mieste a v pôvod-
nej forme, ako aj objekt novej  
záhradnej  reštaurácie. Loka-
lita sa nachádza v  ochrannom 
pásme národných kultúrnych 
pamiatok a v ochrannom 
prírodnom pásme. Zrejme aj 
preto sa zámer rozbieha, na 
vkus Bratislavčanov, pomaly. 
Vzhľadom na záujem verej-
nosti o výstavbu sa investor 

rozhodol priamo na mieste, 
na stavebnom oplotení in-
formovať verejnosť o stave 
projektu a prebiehajúcich 
procesoch. Podľa investora 
sa podľa jeho vedomostí na-
chádza projekt tesne  pred  
ukončením  územného ko-
nania. Pretože nemá žiadosť 
o doplnenie  projektovej do-
kumentácie, čaká na rozhod-
nutie príslušných orgánov a 
na stavebné povolenie. Počas 
tohto obdobia dostal investor 

aj búracie povolenie na stavbu 
pôvodnej reštaurácie, ktorá  
už  dlhé  roky špatila celé oko-
lie. Budova bola odstránená a 
zlikvidovaná,  rovnako bolo 
upravené okolie. 
 Spoločnosť zabezpečila 
dočasné   verejné toalety, kto-
ré slúžia návštevníkom areálu 
a inštalovala dočasný bufet, 
ktorý poskytuje aspoň    zák-
ladné občerstvenie, malé pies-
kovisko a oddychovú zónu pre 
návštevníkov. Nedávno došlo 

k rozhodnutiu, že projekt sa 
bude posudzovať z hľadiska 
vplyvov na životné prostredie, 
čo môže znamenať, že sa leho-
ta tohto zámeru predĺži.
 Pripomeňme, že na konci 
októbra 2014 uzatvorila spo-
ločnosť Orava-Stav s hlavným 
mestom zmluvu o nájme po-
zemkov. 

(pokračovanie na str. 3)

Nové stromy 
čakajú na 
oceľové skruže

Koncom mája by mali 
byť kompletne do-

končené práce súvisia-
ce s výsadbou stromov 
na Hlavnom námestí 
a Františkánskom ná-
mestí. Bratislavský ku-
riér o tom informoval ma-
gistrát hlavného mesta. 
 Potom, ako mesto ne-

dávno dokončilo výsadbu 

stromov na Františkánskom 

námestí a Hlavnom námestí, 

zostali stromy ohradené ple-

tivom a nič sa okolo nich dlh-

šiu dobu nedialo. Spýtali sme 

sa preto magistrátu, prečo 

projekt nie je ešte dokončený 

a kedy budú plochy obi-
dvoch námestí oslobo-
dené od prekážok v po-
dobe ohrád z pletiva. Ako 

nám povedala hovorkyňa 

primátora Ivana Skokanová, 

v súčasnosti sa čaká na výro-

bu oceľových skruží. Plocha 

okolo stromov bude totiž 

vyplnená štrkom a na povrch 

sa pripevnia oceľové skruže. 

Tie sa v súčasnosti vyrábajú 

a mesto čaká na ich dodanie. 

Celý proces výsadby aj so sú-

visiacimi prácami by mal byť 

podľa nej dokončený kon-
com mája.

 Obnova stromov je sú-

časťou projektu Bratislava 

sa pripravuje na zmenu klí-

my. Na Hlavnom námestí, 

vysadili štyri lipy malolisté 

a na Františkánskom námes-

tí desať hrušiek ozdobných. 

Výsadbe predchádzal povin-

ný archeologický výskum, 

ktorý priniesol starú baroko-

vo-renesančnú kanalizáciu 

a drobné mince z 20. storo-

čia. projekt obnovy stromov 

na Františkánskom námestí 

a výsadba stromov na Hlav-

nom námestí je fi nancovaný 

z 85 percent z fi nančného 

mechanizmu Európskeho 

hospodárskeho priestoru, 

Nórska a štátneho rozpočtu 

SR.

(rl)
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Váš názor
Poplatky za parkovanie sú alibizmom 
politikov a pseudoriešením problému
Zdá sa, že aj za to, že do 
hlavného mesta prichádzajú 
z iných končín Slovenska de-
saťtisíce áut, ktoré parkujú 
v mestských častiach, bude 
pykať najmä Bratislavčan. 
Ako inak nazvať ako trestom 
skutočnosť, že mesto chce 
spoplatniť svojich obyvateľov 
za to, že parkujú pri svojom 
bydlisku? 

 A to nie je všetko. Aj na-
priek tomu, že ste Bratislav-
čan, máte platiť za parko-
vanie v inej mestskej časti. 
Ak teda prídete napríklad 
na návštevu k rodičom alebo 
príbuzným, či priateľom, ak 
tam nebývate, zacvakáte za 
parkovanie - a nie málo - až 
do 5 eur na hodinu! Pravda, 
ak nenájdete náhodou jedno 
z pár vyhradených miest na 
parkovanie na dve hodiny 
zadarmo. To ale bude skôr 
zázrak. Pre bežných a prie-
merne zarábajúcich obyva-
teľov hlavného mesta, by to 
bola ďalšia fi nančná rana, 
pretože rezidenčná karta má 
ročne vyjsť na 60 – 100 eur a 
na ďalšie autá omnoho viac. 
 Niekto si možno povie, 
že je to daň za to, že vlastní-
me autá a že v jednej rodine 
(domácnosti) sú dokonca 
niekedy aj dve, či tri. Áno, 
kupujeme a používame zby-
točne veľa áut. Kedysi nám 
vydržalo jedno aj 20 rokov, 
dnes ich meníme ako špinavé 
prádlo. Je aj pravdou, že sme 
spohodlneli. Že sa chceme 
všade voziť a ešte sa väčšinou 
prevážame sami a s „kopou“ 
vzduchu. A pravdou je aj to, 
že by sme mali viac využívať 
MHD, vlaky, bicykle a pešiu 
chôdzu, prípadne ďalšie al-
ternatívne spôsoby dopra-
vy, ak existujú. To všetko je 
pravda. Ale pravdou je aj to, 
že za zanedbané parkovanie 
a slabú verejnú dopravu a 
organizáciu dopravy v meste 
môžu aj volení zástupcovia 
ľudu na všetkých politických 
úrovniach. Za posledných 26 
rokov neboli schopní zaria-
diť v Bratislave vybudova-
nie metra alebo rýchlodráhy 
typu povedzme S-Bahn, ne-
boli schopní zmeniť rozchod 
električkových tratí tak, 
aby koľajový „Nosný systém 
MHD“ skutočne napĺňal svoj 

obsah. Neboli schopní urobiť 
skutočný obchvat Bratislavy 
a nielen ten mestský, ktorý už 
nápor áut kapacitne nezvlá-
da. Neboli schopní viac moti-
vovať ľudí, aby do Bratislavy 
jazdili vlakom či autobusom. 

Dnes sa o budovaní doprav-
ných stavieb veľmi nehovo-
rí a ak áno, argumentuje sa 
najmä nedostatkom fi nancií, 
čo je smiešne. Ale hovorí sa 
o vlakoch v Bratislave - tie ale 
situáciu asi nevyriešia, keďže 
spomínaný koľajový rozchod 
v meste bol nepochopiteľne 
budovaný ako úzkorozchodný. 
A tak ani tie pekné nové elek-
tričky nemôžu po dráhe jazdiť 
príliš rýchlo - sú síce moder-
né a veľké, no pomalé. Toľko 
omieľaná preferencia MHD 
na úkor individuálnej dopravy 
je tiež v ťahu aj kvôli nekoor-
dinovanej a často chaotickej 
výstavbe. Výsledok? Vysoký 
počet prejazdov pre autá cez 
električkové trate, minimum 
tzv. BUS – pruhov, absencia 
záchytných parkovísk s pre-
pojením na verejnú dopravu, 
málo parkovacích domov, 
málo verejných podzemných 
parkovacích garáží za rozum-
né poplatky, nevyužitie lodnej 
dopravy na prepravu cestujú-
cich, atď. Je to len časť z nerie-
šených problémov mesta, ktoré 
priamo či nepriamo súvisia 
s (ne)kvalitou parkovania, ale 
aj nekvalitou práce na politic-
kej a odbornej úrovni. 
 A teraz, keď pohár pretie-
kol, keď sa ukazuje situácia 
už neudržateľná, prichádzajú 
opäť, ako ináč, konzervatív-
ne a „osvedčené recepty“ na 
riešenie – poplatky. Skutočné 
riešenie to ale nie - je to pseu-
doriešenie a alibizmus – odo-
vzdanie problému na plecia 
Bratislavčanov – plaťte a bude 
lepšie... Nič naviac vám za tie 
poplatky ale neposkytneme. 
Je to výsmech a arogancia – a 
takto to už nemôže fungovať. 
Takáto politika už nemôže 
mať dlhé trvanie. Občania 
chcú skutočné riešenia a nie-
len večné plátanie dier a sta-
vanie potemkinovských dedín. 
Na skutočné a úprimné rieše-
nia ale treba nájsť múdrych 
a inteligentných ľudí. Kde 
vlastne sú...?

Marián Taller

Čo prináša nový návrh mesta 
o parkovaní a v čom sa líši od 
toho predošlého?
Nové všeobecne záväz-

né nariadenie hlav-
ného mesta upravuje 
podmienky dočasného 
parkovania na vymedze-
ných úsekoch miestnych 
komunikácií na území 
hlavného mesta, určuje 
minimálnu a maximálnu 
výšku úhrady za dočasné 
parkovanie, ako aj spôsob 
úhrady a preukázania jej 
zaplatenia. 
 V jednotlivých zónach sa 
bude môcť parkovať len na 
miestach vyznačených vodo-
rovným a zvislým dopravným 
značením. Rezident však bude 
môcť požiadať o rezidentskú 
parkovaciu kartu pre „svoju“ 
zónu. Práve ňou má byť zvý-
hodnený pred nerezidentmi 
a obyvateľmi z iných mest-
ských častí, či iných miest 
Slovenska. Každá takáto karta 
bude platiť iba na jedno vo-
zidlo. Domácnosti budú môcť 
požiadať aj o viac takýchto ka-
riet, ich cena však bude pod-
statne vyššia.
 Návrh nového nariadenia 
plánuje do mestského zastu-
piteľstva predložiť primátor 
Ivo Nesrovnal. Na májovom 
rokovaní ale ešte nebude. 

Ftáčnikov návrh 
bol lacnejší
 Nový návrh, oproti tomu 
pôvodnému z dielne bývalé-
ho primátora Milana Ftáč-
nika, napríklad spoplatňuje 
dočasné parkovanie v zónach 
mestských častí rozpätím 
od 20 centov do maximálne 
5 eur. Ftáčnikov návrh bol 
maximálne 2 eurá/hod. Za 
rezidentskú parkovaciu kartu 
a rezidentskú parkovaciu kar-
tu bez vyznačenej zóny pre 
prvé vozidlo, chce súčasné ve-

denie mesta zaviesť poplatok 
s rozpätím od 20 do 100 eur 
na rok. (Ftáčnikov model rátal 
s poplatkom 30 eur  eur/rok 
a za ďalšie vozidlo maximálne 
100-násobok základnej úhra-
dy za rezidentskú parkova-
ciu kartu. Nesrovnalov návrh 
ráta s minimálne 1-násobkom 
a maximálne 50-násobkom 
pre každé ďalšie vozidlo. Ná-
vrh z minulého volebného 
obdobia oslobodzoval od po-
platku za dočasné parkovanie 
vozidlo prepravujúce fyzickú 
osobu s ťažkým zdravotným 
postihnutím, ktorá je odkáza-
ná na individuálnu prepravu 
alebo má praktickú alebo úpl-
nú slepotu oboch očí. V no-
vom návrhu o tomto zmienka 
nie je. 
 Oba návrhy sa zhodujú 
v tom, že majiteľ rezidentnej 
karty s vyznačenou zónou 
parkovania, má mať na parko-
vanie v ostatných mestských 
častiach (zónach) 50-per-
centnú zľavu, pričom toto 
ustanovenie neplatí tam, kde 
je dopravným značením po-
volená maximálna doba státia 
2 hodiny. V praxi to znamená, 
že v inej mestskej časti zaplatí 
Bratislavčan max. 2,50 za ho-
dinu státia. V prípade Ftáč-
nikovho návrhu by to bolo 
1 euro. Nový návrh z dielne 
súčasného primátora ráta 
s abonentom, ktorým sa ro-
zumie návštevník zóny alebo 
podnikateľ, ktorý má v zóne 
sídlo alebo prevádzku.
 Zámerom jednotnej par-
kovacej politiky je zaviesť 
jednotný systém parkovania 
na miestnych komunikáciách 
I. až IV. triedy, teda aj na ko-
munikáciách, ktoré sú v sprá-
ve hlavného mesta.

(rl, red)

Mestské časti o novom návrhu 
nariadenia o parkovaní
(dokončenie zo str. 1)

Chýbajú im aj záchytné parko-
viská. Želajú si, aby minimál-
ne 25 percent vyzbieraných 
peňazí bolo účelovo viaza-
ných na budovanie parkova-
cích miest, na opravy ciest či 
rozvoj mestskej hromadnej 
dopravy spolu s alternatívny-
mi druhmi dopravy. Mesto by 
malo jasnejšie defi novať poj-
my abonent a návštevník, či 
rezidentská karta s označím 
zóny a bez jej označenia. Re-
zidentská karta bez označenia 
zóny by mala mať podľa nich 
stanovenú pevnú sumu pre 
všetkých rezidentov v rámci 
Bratislavy. Petržalskí poslanci 
chcú, aby sa do návrhu do-
stalo aj parkovanie bicyklov 
a motoriek. Iný parkovací 
režim by mal vraj platiť napr. 
v okolí nemocníc či školských 
zariadení.

RUŽINOV
 Ružinov vyčíta návrhu, že 
nerieši parkovanie na účelo-
vých komunikáciách – vnút-
roblokoch, nie je mu jasný 
spôsob vyznačenia vodorov-
ného dopravného značenia. 
Ďalej výška úhrady hornej 
sadzby za dočasné parkovanie 
za hodinu považuje za nepri-
meranú a s veľkým fi nančným 
rozpätím. Takisto, že nie je 
uvedený spôsob umiestnenia 
platnej rezidentskej parkova-
cej karty.

NOVÉ MESTO
 Novomestská samospráva 
odporučila mestskému zastu-
piteľstvu doplniť bod, ktorý sa 
má týkať kúpenia rezidentskej 
parkovacej karty s vyznače-
ním príslušnej zóny a karty 
bez vyznačenia príslušnej 
zóny. Rezidentská karta s vy-
značením znamená, že občan 
má nárok parkovať vo svojej 
zóne. Rezidentská karta bez 
vyznačenia zóny predpokla-
dá, že vlastník má vlastné par-
kovacie miesto, karta mu však 
umožní lacnejšie parkovanie 
v iných bratislavských mest-
ských častiach.

DÚBRAVKA
 V Dúbravke majú problém 
s rezidentskými kartami – 
miestna samospráva si myslí, 
že obyvateľ hlavného mesta 
by mal mať len jednu rezi-
dentskú kartu. Pred zavede-
ním parkovacej politiky treba 
podľa Dúbravky zatraktívniť 
MHD, posilniť a vybudovať 
záchytné parkoviská. Táto 
mestská časť, v ktorej žije 
približne 40-tisíc obyvateľov, 
nemá problém s parkovaním 
cez deň, ale najmä večer - a 
na to by mal vraj návrh mesta 
prihliadať. Vicestarosta Ľu-
boš Krajčír tiež upozornil na 
návrh mesta, ktorý hovorí, že 
štvrtina príjmov z parkovania 
aj na cestách tretej a štvrtej 
triedy by mala ísť do mestskej 
kasy.

KARLOVA VES
 Karlova Ves požaduje, 
aby magistrát hlavného mes-
ta odovzdal do správy mest-
ských častí všetky pozemné 
komunikácie vo vlastníctve 
Bratislavy a tiež účelové ko-
munikácie. Ďalej žiada odo-
vzdať do správy mestských 
častí všetky pozemky, ktoré 
môžu prichádzať do úvahy na 
výstavbu parkovísk. Miestni 
karloveskí poslanci ďalej žia-
dajú, aby vedenie hlavného 
mesta zaradilo do siete verej-
ných ciest všetky cesty tretej 
a štvrtej triedy vo vlastníctve 
Bratislavy. Vyjadrili aj želanie 
posilniť MHD.

STARÉ MESTO
 Niektorí miestni poslan-
ci upozorňujú na to, že ruka 
v ruke s poplatkami za parko-
vanie by mali fungovať aj súvi-
siace služby. Dôraz by sa mal 
klásť na skvalitňovanie MHD, 
budovanie záchytných parko-
vísk a pod. Zaznela aj obava, 
či súčasný návrh len nezavá-
dza poplatky za parkovanie, 
ale neprináša v parkovaní viac 
možností a kvality. 

 (rl, red)

Električka po Starom moste asi 
začiatkom júla, peší a cyklisti 
zrejme v druhej polovici mája
Bratislavský samo-

správny kraj (BSK) 
začal v uplynulých dňoch 
kolaudáciu električkovej 
dráhy na Starom moste a 
v Petržalke. Ústne pojed-
návanie spojené s miest-
nym zisťovaním je určené 
na 26. mája 2016. 
 V prípade, že na stavbe 
nebudú zistené závažné ne-
dostatky, môže BSK vydať 
rozhodnutie o skúšobnej 
prevádzke. Prví cestujúci by 
tak mohli prejsť v električke 
cez Starý most po obratisko 
v Petržalke začiatkom júla. 
 Podľa informácií bra-
tislavského magistrátu, 
prví peší a cyklisti by sa po 
novom Starom moste mohli 
prejsť po 15. máji tohto roka. 
Všetko záleží od toho, či sa 
do určeného termínu voči 
kolaudačnému rozhodnutiu 
niekto neodvolá. Samotná 
bratislavská župa je špeci-
álnym stavebným úradom pre 
mestské električkové a trolej-
busové dráhy a dodržiava zá-
konné lehoty viacerých záko-
nov. Či už stavebného, zákona 

o správnom konaní alebo zá-
kona o dráhach. Keďže ide 
o verejnú stavbu, lehoty slú-
žia na to, aby dotknuté oso-
by mohli reagovať. V prípa-
de konania pre Starý most 
a Petržalku spojil Bratislavský 
samosprávny kraj kolaudačné 
konanie s konaním o zmene 
stavby pred dokončením pod-
ľa stavebného zákona kvôli 
niektorým zmenám oproti 
projektovej dokumentácii.  
Na miestnom zisťovaní bude 
stavba prechádzať kontrolou, 

či je v súlade s projektovou 
dokumentáciou, na ktorú bolo 
vydané stavebné povolenie, či 
boli v priebehu stavby zmeny 
a či spĺňa zákonom stanovené 
technické parametre. Ak sa 
ústne pojednávanie spojené s 
miestnym zisťovaním, pláno-
vané na 26. mája 2016 usku-
toční a BSK bude mať všetky 
kladné stanoviská dotknutých 
orgánov a všetky doklady od 

hlavného mesta, bude možné 
vydať povolenie na dočasné 
užívanie a skúšobnú prevádz-
ku v pondelok 30. mája 
2016. Skúšobná prevádzka 
môže trvať maximálne jeden 
kalendárny rok. Po jej skon-
čení a vyhodnotení, vydá sta-
vebný úrad na návrh stavební-
ka kolaudačné rozhodnutie na 
trvalú prevádzku.                           

(red, rl)

26.5.2016
miestne zisťovanie

30.5.2016
predbežné vydanie 

povolenia na skušobnú 
prevádzku

15 dní
zverejnenie 

verejnej vyhlášky

15 dní
lehota 

na odvolanie

začiatok júla
možné spustenie 

skušobnej 
prevádzky
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Dve otázky pre...
 

Kuriér zaostrilNa viac policajtov peniaze nie 
sú, na autá s majákmi áno

(dokončenie zo str. 1)

Chceme im však dať aj zod-
povedajúce vybavenie. Preto 
mestskí policajti potrebu-
jú aj uniformy vhodné do 
každého počasia a pri rôz-
nych klimatických zme-
nách.“
 Mestská polícia informo-
vala, že policajti jazdia aj na 
osemročných vozidlách, ktoré 
majú najazdených aj 150-tisíc 
kilometrov. Na našu otáz-
ku, či sa im zdajú 8-ročné 
autá staré, hovorkyňa Ľu-
bomíra Miklovičová od-
povedala: „Priemerný vek 
vozidiel, ktoré majú k dispozí-
cii okrskové stanice a stanica 
jazdeckej polície a kynológie, 
je vyše 8 rokov. Napríklad, 
používame aj vozidlo, ktoré 

má 14 rokov. Ide však najmä 
o počet najazdených kilomet-
rov. Vozidlá mestskej polície 
majú najazdených v priemere 
150-tisíc kilometrov, pričom 
viaceré autá majú najazde-
ných viac ako 300-tisíc kilo-
metrov. Autá sú využívané 
24 hodín denne, sú opotre-
bované a v horšom stave. Na-
vyše, keďže nemajú majáky, 
nemôžu sa rýchlejšie dostať 
k miestu zásahu.“

Zaujíma nás Váš názor: 
Potrebuje podľa vás 
MsP v prvom rade nové 
autá a uniformy? (píšte 
na: redakcia@bakurier.
sk)

(rl)

V súvislosti s Hradom 
Devín sme položili dve 
otázky generálnemu 
riaditeľovi sekcie bilate-
rálnych fi nančných ná-
strojov Úradu vlády SR 
Jána Kraka.

Návštevníci hradu Devín 
by sa mali po rokoch doč-
kať atraktívneho výhľadu z 
jeho hornej časti – horného 
hradu. Vďaka rekonštrukcii 
ju v apríli 2017 opäť sprí-
stupnia verejnosti. Hor-
nú časť hradu uzatvorili pre 
verejnosť ešte v roku 2008. 
 Počas ďalších dvoch 
rokov sa tam realizovala 
oprava staticky naruše-
ného hradbového muriva 
nad prístupovým schodis-
kom. Prebiehajúca rekon-
štrukcia horného hradu sa 
realizuje vďaka fi nanciám 
z Nórskeho fi nančného 
mechanizmu a Finančného 
mechanizmu Európskeho 
hospodárskeho priestoru. 
Hlavné mesto Bratislava 
v apríli 2014 podalo žiadosť 
a ocitlo sa medzi 13 úspeš-
nými projektmi. Na obnovu 
hradu tak získalo takmer 
340 000 eur a samospráva 
sa spolupodieľa sumou ne-
celých 60 000 eur.

Ktoré podmienky bolo 

potrebné splniť, aby bola 
pridelená dotácia pre Bra-
tislavu na rekonštrukciu 
Hradu Devín, jeho hornú 
časť?
J. Krak: Najdôležitejšou pod-
mienkou bolo, že to musí byť 
národná kultúrna pamiatka 
a v prípade Bratislavy muselo 
ísť o hrad, alebo hradné ruiny.

Ktoré významné pamiatky 
boli v minulosti obnovené 
alebo ktoré ešte čakajú na 
rekonštrukciu?
J. Krak: Nitriansky hrad, 
hrad Modrý kameň, zámok 
v Holíči, Rosenfeldov palác 
Žiline, žilinská synagóga, 
Pisztoryho palác v Bratislave, 
Hronský Beňadik. Podpore-
ných bolo zatiaľ 23 kultúrnych 
pamiatok.

 Úrad vlády SR už 10 rokov 
spravuje Granty EHP a Nór-
ska a v rámci nich aktuálne 
aj program Zachovanie a re-
vitalizácia kultúrneho a prí-
rodného dedičstva, podpora 
rozmanitosti v oblasti kultúry 
a umenia v rámci európskeho 
kultúrneho dedičstva s alo-
káciou viac ako 14 mil. eur 
určených na záchranu našich 
vzácnych historických pamia-
tok.  

(rl, tasr)

Revitalizácia parčíka na Belopotockého ulici potrvá asi tri mesiace
V parku na Belopotoc-

kého ulici v Starom 
Meste sa nedávno začala 
očakávaná revitalizácia. 
Vysúťažený zhotoviteľ re-
vitalizačných prác si pre-
vzal pozemok a začal so 
samotnými prácami. 
 Práce sa začali v podobe 

orezávania stromov, pripra-

vuje sa aj montáž verejného 

osvetlenia, ktoré v parčíku 

chýba. Pozemok bude oplote-

ný. Revitalizácia by mala trvať 

zhruba tri mesiace.

 Podľa vizualizácií, ktoré 

uverejnila mestská časť na 

svojej ofi ciálnej facebookovej 

stránke, by sa mal v strede 

parčíka vybudovať centrálny 

zelený priestor. Chýbať nebu-

de ani detské ihrisko, či lavič-

ky pre oddych návštevníkov. 

Väčšina stromov a drevín, 

ktoré tu zostali bude zacho-

vaná s tým, že sa ošetria a od-

stránia suché konáre. Okrem 

toho by sa mali vysadiť nové 

stromy, kríky a tráva. Celko-

vé náklady predstavujú okolo 

66 400 eur, z toho je 50 000 

eur dotácia hlavného mesta, 

zvyšné peniaze dá mestská 

časť zo svojho rozpočtu.

 Na mieste parčíka na Belo-

potockého ulici chcel v minu-

losti postaviť polyfunkčný ob-

jekt investor ZIPP Bratislava, 

čo sa stretlo so značnou ne-

vôľou časti verejnosti, a nielen 

aktivisti začali boj za záchra-

nu parku. V marci 2014 mest-

skí poslanci schválili, že za 

park v Starom Meste dostane 

náhradné pozemky v Dúbrav-

ke. Za vyše 3400 štvorcových 

metrov (m2) v centre mesta 

fi rme odklepli asi 11 400 m2 

v Dúbravke na ulici Pod zá-

hradami a ešte takmer 2700 

m2 v Starom Meste na Drotár-

skej ceste.

(tasr, red)

Kontroly revízorov na 
vybraných linkách MHD
Dopravný podnik Bratisla-
va zverejňuje informácie 
o výkone kontrol pracov-
níkov prepravnej kontro-
ly na vybraných linkách 
MHD.

Tento týždeň môže cestujúca 
verejnosť stretnúť revízorov 
najmä na týchto vybraných 
linkách MHD:
II. Obvod (Ružinov, Vra-
kuňa, Podunajské Bisku-
pice) - linky č. 210, 202, 
212, 50, 87, 8
III. Obvod (Nové Mesto, 

Rača, Vajnory) - linky č. 
208, 61, 32, 2, 3, 5
Dopravný podnik Bratisla-
va zverejní ďalšie informácie 
o kontrolách na vybraných 
linkách MHD na svojej we-
bovej stránke www.dpb.sk v 
pondelok 16.5.2016.         (bak)

Ďalšie „Kocúrkovo“ na Šancovej v 
podobe skeletu bývalých potravín

Je asi príznačné pre 
dnešnú dobu, že štát 

a samospráva predáva 
budovy a pozemky aj 
tam, kde to nie je nutné 
a potrebné. Potom 
vznikajú situácie ako 
z „Kocúrkova“, že sa-
mospráva akosi stráca 
„vládu“ nad situáciou a 
jej právomoci a kompe-
tencie sú obmedzené. 
 Dokazuje to aj dlhodobo 
neriešený stav skeletu býva-
lých potravín na Šancovej 
ulici. Objekt patrí jednému 
súkromníkovi, pozemok zas 
inému. Načo a prečo mesto, 
či mestská časť predávali po-
zemky a objekty na tomto 
mieste, je nepochopiteľné. 
 Neporiadok, špina, 

smrad, spiaci a váľajúci 
sa bezdomovci - prostre-
die ako v nejakom akčnom 
fi lme, v ktorom sa rabuje... 
Aj to je žiaľ dnešný obraz 
okolia objektu bývalých po-
travín i samotnej budovy, ak 
sa to ešte budovou nazvať dá. 
Aj to je obraz širšieho centra 
Bratislavy. A kompetentné 
orgány? Už roky nič. Len sa 
pozerajú, občas vyčistia okolo 
a potom tá stará známa pes-
nička - objekty a pozemky sú 
v súkromných rukách... To ale 
samozrejme neznamená, že 
ich majitelia si môžu robiť čo 
chcú, a že sa nemajú postarať 
o hygienu, čistotu a poriadok 
svojich majetkov. Dokedy 
ešte?

(rl)

Projekt na Železnej studienke 
žije, podlieha zisťovaniu vplyvov 
na životné prostredie

(dokončenie zo str. 1)

Podľa hlavného mesta, in-
vestor v projekte pokračuje 
a zmluva na prenájom po-
zemkov na Železnej stu-
dienke stále platí. Nájomca 
sa zaviazal vybudovať areál 
reštaurácie podľa podmie-
nok stanovených vo vyhláse-
ní obchodnej verejnej súťaže 
zo dňa 7.7.2014,“ uviedol 
magistrát.
 Oddychový pavilón so 
šikmou strechou (Labutí pa-
vilón) má byť určený pre ob-
čerstvenie v podobe libressa 
s asi 50 stoličkami, ako aj na 
menšie školenia, prezentá-
cie pre deti, školy a materské 
škôlky. Na mieste pribudnú 

aj ďalšie nové turistické prv-
ky. Pôjde o úpravu voľných 
plôch v areáli ako oddy-
chové plochy so sedeniami, 
terasami, sadovými úpra-
vami a malými detskými 
ihriskami. Pribudnú stojany 
na bicykle a na východnej 
strane areálu vznikne nový 
chodník - paralelne s Ces-
tou mládeže. Spoločnosť 
má vytvoriť aj tanečný par-
ket so stromami v strede 
areálu, drevené pavilóny 
s ohniskami v trampskej čas-
ti areálu, ohradu pre zviera-
tá, či dobudovať hygienické 
zariadenia. Projekt by mal 
byť hotový v roku 2017. 

(rl)

Niekdajšia podoba Labutieho pavilónu
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Všimli sme si
Patria takéto a podobné budovy 
k Lesoparku?

Na Ceste na Červený 
most, smerom na 

Partizánsku lúku, môže-
te od istej doby natrafi ť 
na budovu, ktorá tam 
vyrástla pred niekoľký-
mi týždňami. Otázkou 
je, či takéto a podobné 
budovy do lesného pro-
stredia patria.
 Napriek tomu, že ob-
jekt, ktorý honosne a hlav-
ne „slovensky“ pomenovali 
Red bridge, nie je veľký, 
nepôsobí v „predbrání“ 
bratislavského lesoparku 
dvakrát vkusne. Návštev-
ník Železnej studienky 
by sa mohol spýtať, prečo 
nemohlo namiesto tejto 

budovy vzniknúť parkovisko, 
ktoré by zmiernilo katastro-
fálnu, najmä víkendovú si-
tuáciu s parkovaním v okolí. 
To by sa ale museli príslušné 
mestské samosprávy o situá-
ciu viac zaujímať a najmä vy-
vinúť aké-také úsilie na rieše-
nie patovej dopravne situácie. 
Zostáva len dúfať, že v tomto 
okolí podobné budovy už ne-
budú vznikať a ani priamo na 
území lesoparku. Dlhodobo 
neriešených skeletov a rozpa-
dajúcich sa objektov je totiž 
na tomto rekreačnom území 
dosť. Ktovie dokedy tam budú 
strašiť.

(rl)

Aktivisti chcú, aby bol ostrov 
Sihoť prírodnou rezerváciou

Environmentálni aktivis-
ti sú presvedčení, že 

dlhodobú ochranu ostro-
va Sihoť zabezpečí iba 
jeho vyhlásenie za prírod-
nú rezerváciu a vytvorenie 
Národného parku Podu-
najsko pod správou od-
bornej organizácie Štátna 
ochrana prírody (ŠOP) SR. 
 S touto výzvou sa listom 
nedávno obrátili na Minis-
terstvo životného prostredia 
(MŽP) SR a tiež na primátora 
Bratislavy Iva Nesrovnala.
 Aktivisti upozorňujú, že 
prírodné zdroje v bratislav-
ských lesoch sú ohrozené nie-
len v prípade ostrova Sihoť. 
Vyjadrili preto protest aj proti 
ťažbe v ďalších lesných oblas-
tiach na území a v okolí Bra-
tislavy. „Žiadame MŽP, aby 
vyhlásilo prírodné rezervácie 
pri vodných zdrojoch v lesoch 
v oblasti Sihoť, Pečniansky 
les a Ostrovné lúčky a aby na 
území dunajských luhov a pri-
ľahlých chránených územiach 
vyhlásilo Národný park Podu-

najsko,“ uviedli v liste signa-
tári výzvy, medzi ktorými je 
podpísaný aj bývalý poslanec 
NR Mikuláš Huba, poslanky-
ňa mestského zastupiteľstva 
Bratislavy Elena Pätoprstá, Ju-
raj Lukáč z Lesoochranárske-
ho zoskupenia VLK či Simo-
na Barborjak, predsedníčka 
občianskeho združenia (OZ) 
Hrad Slavín.
 Aktivisti taktiež vyzvali 
primátora hlavného mesta Iva 
Nesrovnala, aby aktívne ako 
šéf bratislavskej samosprávy 
vstúpil do konaní o plánoch 
na ťažbu dreva v rokoch 
2016 - 2025 v rámci lesov na 
území Bratislavy a požiadal 
o vylúčenie ťažby v chráne-
ných územiach. „Rovnako 
ho vyzývame, aby sa zasadil 
o prinavrátenie štatútu lesov 
osobitného určenia tým le-
som, ktorým bol Lesmi SR 
odobratý v roku 2015 a zme-
nený na hospodárske lesy,“ 
uviedli aktivisti.

(tasr, red)

Jedna otázka pre...
pre architekta a urbanistu, profesora 

Bohumila Kováča

Stromy na Hlavnom ná-
mestí by som nesadil

Ako vnímate nový 
vzhľad  Františkánske-
ho a Hlavného námes-
tia s novými stromami? 
„Otázka zelene, nielen či 
áno alebo nie, ale keď áno, 
tak najmä ako... ako aj 
vzťah ku klíme a možnosti 
zadržiavania vody, je roz-
siahlejšia téma. Čítal som 
dnes Bratislavský kuriér 
a ten problém je na niekoľ-
ko strán aj obrázkov. Takže 
ja len letmo - ak bol zdra-
votný stav stromov taký, 
že ohrozoval pamiatky 
(mariánsky stĺp) ale najmä 
ľudí, doterajšiu zeleň na 
Františkánskom námestí 
vyrúbali oprávnene. Po vý-
rube sa otvorilo vnímanie 
priestoru tak, ako sme ho 
doteraz nemali možnosť 
v celku vidieť, a tak ako vy-
zeral stáročia. Otázka teda 
je, či sa zeleň mala sadiť 1:1 
a najmä, či na tých istých 
miestach. Môj názor je že 
nie, pretože Františkán-
ske námestie a jeho väzby 
na Hlavné námestie majú 
svoje kompozičné vzťahy 
a poloha stromov ich ab-
solútne negovala. Ja som 
za výsadbu zelene v histo-
rickom prostredí, ale nie 
s cieľom klimatickým, ale 
s cieľom estetickým - dopl-

niť mierku priestoru, priniesť 
isté zjemnenie a pobytovosť.
 Nové stromy na Fran-
tiškánskom nám. majú verti-
kalizujúcu korunu, ktorá kon-
kuruje, až zakrýva vertikalitu 
mariánskeho stĺpu. Tu podľa 
mňa mali byť jednoznačne 
použité nižšie stromy s guľo-
vitou korunou, vhodnejšou 
pre barokovo renesančné pro-
stredie, ako zelené vertikály. 
Stromy na Hlavnom námestí  
by som osobne nesadil. Keď, 
tak rozhodne nie na strane 
v predĺžení priehľadových osí 
zo Zelenej ulice do Kostol-
nej, čím sa prekrýva pohľad 
na radničnú vežu a portál do 
radničného nádvoria.
 Ak zadržiavať vodu, tak 
by bolo treba prespádovať 
priestor tak, aby voda záso-
bovala korene stromov. Dnes 
je problémom nepresiakavosť 
konštrukcie pod dlažbou. Prí-
spevkom k zadržiavaniu vody 
by teda bola jedine zmena 
konštrukcie povrchov tak, 
aby konštrukcia bola porézna. 
 Pokiaľ ide o osvieženie 
priestoru a mikroklímu, účin-
ne by pomohlo riešenie ako 
na Place de Terreaux v Lyone 
- tam kvôli osvieženiu nesadi-
li stromy,  keďže žiadny vplyv 
v takomto prostredí a množ-
stve nemajú, ale celé námestie 
je zvlhčované výstrekmi 
z dlažby.

(rl)

Označovače vo vozidlách majú uľahčiť 
predlžovanie čipových kariet
Predlžovanie platnos-

ti SeniorPasu, ktorý 
umožňuje seniorom nad 70 
rokov cestovať v rámci In-
tegrovaného dopravného 
systému v Bratislavskom 
kraji (IDS BK) bezplatne, 
má byť jednoduchšie. Sta-
čiť bude raz ročne jeho prilo-
ženie k označovaču lístkov vo 
vozidlách MHD. Seniori tak 
nebudú musieť pre predĺženie 
platnosti SeniorPasu navšte-
vovať predajné miesta doprav-
cov IDS BK. Rozhodlo o tom 
mestské zastupiteľstvo, ktoré 
tak prijalo návrh poslancov 
z Klubu pre Bratislavu. Aby 
táto služba fungovala bude 
stačiť podľa predsedu Klubu 
pre Bratislavu Martina Bor-
guľu už existujúce označovače 
v MHD len softvérovo vy-
lepšiť. „Myslíme si, že týmto 
spôsobom významne uľahčí-
me život 30 000 bratislavským 
seniorom,“ uviedol poslanec. 
Zastupiteľstvo požiadalo bra-
tislavského primátora Iva Ne-
srovnala, aby v tomto smere 
do 31. augusta zabezpečil 
u koordinátora projektu IDS 
BK - v spoločnosti Brati-
slavská integrovaná doprava 
(BID), realizáciu potrebných 
opatrení.
 Uvedenie nových ozna-
čovačov s funkciou zakú-
penia cestovného lístka 
a následne aj s možnos-
ťou predĺženia platnosti 
predplatných cestovných 

lístkov, je jedným z cieľov 
Bratislavskej integrovanej 
dopravy ako uľahčiť obča-
nom cestovanie integro-
vanou dopravou. 
 Vďaka novým označo-
vačom si budú môcť seniori 
pohodlne predlžovať platnosť 
svojich predplatných cestov-
ných lístkov, SeniorPasov, iba 
priložením bezkontaktnej či-
povej karty na displej nových 
označovačov, vďaka čomu 
ušetria svoj čas a nebudú mu-
sieť navštíviť predajné miesta 
dopravcov. „Nové označovače 
budú k dispozícii na vlako-
vých staniciach a vo vozidlách 
integrovaných dopravcov, pri-
čom veríme, že koncom ok-
tóbra 2016 už cestujúci budú 
môcť službu predlžovania 
SeniorPasov priložením karty 
na označovač plne využívať,“ 
uviedol Marian Rovenský, 
predseda predstavenstva BID. 
Podľa vyjadrenia BID pre Bra-
tislavský kuriér, nové vozidlá 
MHD sú kompletne vybavené 
novými označovačmi cestov-
ných lístkov, v starších typoch 
vozidiel bude k dispozícii 
minimálne jeden označovač 
cestovných lístkov. Cestujúci 
ho budú môcť využiť na kúpu 
cestovného lístka z elektronic-
kej peňaženky - priložením 
karty na displej označovača a 
výberom žiadaného cestovné-
ho lístka - alebo na predĺženie 
platnosti Senior pasu. 

(rl, red,tasr)

Námestie Place de Terreaux v Lyone

Maľba školáčky na električke 
vyzýva na alternatívnu dopravu

Po uliciach hlavného 
mesta jazdí električ-

ka, ktorej grafi cký dizajn 
navrhla žiačka základnej 
školy v rámci súťaže „Do-
prava v meste bez áut“, 
ktorú vyhlásilo hlavné 
mesto pri príležitosti Eu-
rópskeho týždňa mobility 
2015.
 Do súťaže sa zapojili deti 
druhého stupňa základných 
škôl, základných umeleckých 
škôl a centier voľného času, 
aby oživili dopravné pro-
striedky mestskej hromadnej 
dopravy a zároveň tak dali ce-
lej Bratislave na známosť svo-
je predstavy o alternatívach 
k osobnej automobilovej do-
prave v meste. Hlavnou myš-
lienkou súťaže bola prezentá-
cia alternatívnych spôsobov 
dopravy spojená s ekológiou, 
zdravým životným štýlom 
a zároveň zatraktívnením ve-
rejného priestoru. 
 Súťaž „Doprava v mes-
te bez áut“ vyhlásilo mesto v 
minulom roku v rámci Eu-

rópskeho týždňa mobility. 
Do súťaže sa zapojilo 10 škôl 
a odborná porota posúdila 
celkovo 62 výtvarných diel. 
Víťazným projektom sa stal 
návrh žiačky 9. ročníka Zá-
kladnej školy Medzilaborec-
ká - Olivie Klein. „Práca je 
vytvorená úsilím využiť ruky 
a nohy mladých ľudí, ktorí sa 
neboja športovať, urobiť nie-
čo pre seba, pre svoje zdravie 
a tiež pre zdravie Bratislavy,“ 
zhodnotila víťazné dielo Iveta 
Hajduová, riaditeľka ZŠ Me-
dzilaborecká, na ktorej víťaz-
ka študuje. 
 Súťaž zorganizovalo 
hlavné mesto SR Bratislava 
v spolupráci s Dopravným 
podnikom Bratislava pre deti 
základných umeleckých škôl, 
základných škôl a centier 
voľného času. Deti mohli na-
vrhnúť grafi cký vizuál polepu 
električky, ktorý predstavuje 
formu alternatívnej dopravy 
vo vzťahu k osobnej automo-
bilovej doprave v meste.

(red, rl)

Ostrov Sihoť - Vodárenské múzeum
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JUDr. Branislav Záhradník

Právnik 
radí

Svoje podnety môžete posielať na adresu redakcia@bakurier.sk.

Zomrel nám otec, náhle 
a neočakávane. Bol 

aktívny podnikateľ, mal 
živnosť, fi rmy, zamestnan-
cov a viacero podnikateľ-
ských aktivít. Dedičské 
konanie ešte neprebehlo, 
ale potrebujeme ako de-
dičia riešiť praktické veci 
fungovania jeho podni-
kania, aby nedošlo ku 
škodám a plnili sa všetky 
povinnosti. Kto môže otca 
zastupovať? Musí dať na 
to súhlas súd alebo notár? 
 Zákon pamätá aj na ob-
dobné životné situácie, ktoré 
môžu nastať, keď je potrebné 
ešte pred ukončením konania 
o dedičstve zabezpečiť reál-
ne „spravovanie“ dedičstva. 
V takýchto prípadoch, ak si 
to vyžaduje všeobecný zá-
ujem alebo dôležitý záujem 
účastníkov, urobí súd podľa 
§175e Občianskeho súdneho 
poriadku aj bez návrhu neod-
kladné opatrenia, najmä za-
bezpečí dedičstvo, zverí veci 
osobnej potreby manželovi 
poručiteľa alebo inému čle-
novi domácnosti, postará sa 
o prípadný predaj vecí, ktoré 
nemožno uschovať bez nebez-
pečenstva škody alebo nepo-
merných nákladov, prípadne 
môže ustanoviť tzv. správcu 
dedičstva alebo jeho časti. Vo 
Vami popísanom prípade je 
podľa môjho názoru odôvod-
nené požiadať o ustanovenie 
správcu, aspoň v tej časti de-
dičstva, ktorá sa dotýka pod-
nikania (živnosti, ale prípadne 
aj obchodnej spoločnosti ak 
nemá ešte inú osobu ako šta-
tutárny orgán).  Správcu usta-
noví súd najmä z okruhu de-
dičov alebo z okruhu blízkych 
osôb poručiteľovi.  Za správcu 
môže byť ustanovený aj notár, 
pokiaľ v tomto konaní nie je 
súdnym komisárom.  V prípa-
de, ak je predmetom dedenia 
podnik, ustanoví súd za správ-
cu osobu, ktorá má skúsenosť 
s vedením podniku. Dôležité 
je ustanovenie, že súd môže za 
správcu ustanoviť len tú oso-
bu, ktorá so svojím ustanove-
ním za správcu súhlasí. 
 Z dôležitých dôvodov 
môže súd aj zbaviť správcu 
funkcie a podľa potreby usta-

noviť nového správcu.  Po 
skončení konania o dedič-
stve správca predloží dedi-
čom prostredníctvom súdu 
konečnú správu o svojej 
činnosti. Súd potom roz-
hodne o odmene a náhrade 
hotových výdavkov správ-
cu, ktoré platí dedič, ktorý 
nadobudol dedičstvo, ktoré 
nie je predĺžené. Ak je nie-
koľko dedičov, platia tieto 
trovy podľa vzájomného 
pomeru čistej hodnoty ich 
dedičských podielov. V os-
tatných prípadoch platí tie-
to trovy štát.
 Domnievam sa, že pod-
ľa uvedených aktivít Vášho 
otca je namieste ustanove-
nie správcu, aby nedošlo 
k znehodnoteniu dedičstva 
a ochrane Vašich záujmov. 
Pochopiteľne inštitút tzv. 
správcu je dočasným rie-
šením a vy by ste s prípad-
nými ďalšími dedičmi mali 
uvažovať o dlhodobom 
riešení správy dedičstva, 
t.j. či budete podnikateľ-
ské aktivity otca ďalej roz-
víjať, v akom rozsahu, či 
spoločne alebo oddelene 
alebo pristúpite k ukonče-
niu podnikateľských aktivít 
a vysporiadaniu aktív a pa-
sív a akým spôsobom.

Po kritike prichádza mesto s 
novinkami v starostlivosti o zeleň
Po kritike verejnosti na 

adresu mesta, ktorá sa 
týkala výrubu stromov a 
zlej starostlivosti o zeleň, 
prišiel nedávno magistrát 
s niekoľkými opatreniami.
 „Mnohé zelené plochy v 
meste sú dnes v katastrofál-
nom stave. Niektoré z nich 
dokonca v stave, ktorý sa už 
nedá zachrániť. Preto jediným 
zmysluplným a hlavne zodpo-
vedným riešením je sadiť nové 
stromy a nahrádzať náhrad-
nou výsadbou tie, ktoré sú 
staré a choré,“ uviedol primá-
tor Ivo Nesrovnal. „Môžem 
všetkých ubezpečiť, že každý 
strom, ktorý sa zachrániť dá, 
zachrániť chceme   tak to bolo 
napríklad aj na Štefanovičo-
vej. Obnovujeme len tie, ktoré 
sú staré a choré,“ dodal I. Ne-
srovnal. 
 Vedenie hlavného mes-
ta v spolupráci s odborný-
mi pracovníkmi magistrá-
tu preto pripravili viaceré 
opatrenia: Choré stromy, 
ktorých stav ohrozuje život 
a zdravie, budú nahradené 
zdravými stromami (Fran-
tiškánske námestie, Dunajská 
promenáda, Námestie slobo-
dy). Mesto investuje výrazné 
fi nancie do výsadby novej ze-
lene (v 2016 ide o 1,5 milióna 

eur). Vedenie mesta vytvorí 
tím odborníkov pod vede-
ním hlavnej architektky so 
zámerom zadefi novať nový, 
moderný a udržateľný plán 
rozvoja a údržby zelene (ako 
sa o zeleň starať dobre, akú ze-
leň sadiť, v ktorých lokalitách 
ju sadiť a pod.). Vždy, keď 
to bude možné, za každý 
vyrúbaný chorý strom sa 
zasadia 2 nové a zdravé. 
Mesto sadí aj nové stromy – 
tento rok sa vysadí viac 
ako 100 nových stromov 
po celej Bratislave. Pri pri-
pravovaných rekonštrukciách 
električkových radiál má ve-
denie mesta záujem, aby ich v 
čo  najväčšom rozsahu pokrý-
vali zelené koberce. Hlavné 
mesto bude tiež presadzovať, 
aby si developeri osvojili kon-
cept zelených striech, ktoré 
sú v zahraničí bežné. Vedenie 
hlavného mesta chce v sta-
rostlivosti o zeleň spolupraco-
vať aj s mestskými časťami a 
Bratislavským samosprávnym 
krajom. Pri opravách ciest a 
chodníkov budú dávať stano-
visko k opravám z hľadiska 
zásahu do zelene aj pracovníci 
z oddelenia životného pros-
tredia s cieľom vyvarovať sa 
chýb na Štefánikovej ulici.

(red, rl)

Pod Mostom SNP pribudlo 
13 nových lavičiek

Trinásť nových lavi-
čiek viedenského 

typu, osadil magistrát 
pri Dunaji pod Mostom 
SNP a pri vstupe na UFO 
na petržalskom nábreží 
v čierno-hnedom fareb-
nom ladení. Ide o čiernu 
konštrukciu v kombinácii 
s hnedým drevom. 
 Svojím tvarom odlieva-
ných častí liatiny sú vhodné 
do historických centier, par-
kov a záhrad. Lavičky vieden-
ského typu v správe hlavného 
mesta boli zatiaľ osadené na-
príklad na Americkom ná-
mestí pri  zastávke trolejbusov 
(4 ks), na Hodžovom námestí  
(38 ks), na Mestských hrad-
bách  (10 ks), na Nám. Euge-
na Suchoňa  (14 ks),  na Nám. 
Martina Benku (25 ks), pred 
Starou tržnicou (10 ks), na 
Nám. Ľ. Štúra  (4 ks), na Hlav-
nom námestí (21 ks) a rov-

nako tak budú osadené aj na 
Primaciálnom námestí a ná-
dvorí Primaciálneho námestia 
(27 ks), kam sa postupne budú 
opätovne inštalovať na letné 
obdobie.
 Revitalizačné práce na 
rekonštrukcii mestských la-
vičiek, s ktorými sa začalo aj 
na ďalších miestach Bratislavy 
minulý rok, okrem nových, 
zahŕňali aj opravu zlomených 
drevených častí, doplnenie 
chýbajúcich konštrukcií či 
úplnú obnovu náterov. La-
vičky v správe hlavného mes-
ta  sú označené štítkom. Nie 
všetky lavičky, ktoré sa vysky-
tujú na území mesta, sú jeho 
majetkom. Niektoré sú v sprá-
ve mestských častí, kým ďalšie 
lavičky osádzajú súkromné 
spoločnosti. Mesto sa stará 
o 437 lavičiek.

(red, rl)

Nové Mesto vypísalo súťaž 
na park Gaštanica

Prípravy na revitalizá-
ciu parku Gaštanica 

v Novom Meste sa dostali 
do fi nálnej etapy. Mestská 
časť už vyhlásila verejné 
obstarávanie na dodáva-
teľa, ktorý bude Gaštanicu 
na Kolibe revitalizovať. 
 Projekt je zameraný na 
zastavenie degradácie ekosys-
tému lesoparku, jeho obno-
vu, stabilizáciu a vytvorenie 
zelenej plochy pre oddych 
v mestskom prostredí. Okrem 
parkových úprav je cieľom 
predovšetkým ozdravenie 
a zachovanie jestvujúcej ze-
lene. V parku rastie viac ako 
60 kmeňov jedlých gaštanov, 
takmer polovica má kôru na-
padnutú rakovinou. Tá spô-
sobuje straty tisícov gaštanov 
jedlých na celom svete. Geno-
fond vzácneho gaštana jedlé-
ho siaha hlboko do obdobia 
rímskeho osídlenia. Doplne-
ním novej výsadby sa zároveň 
zabráni vyplavovaniu a erózii 
zeminy. Areál parku by mal 

po revitalizácii efektívnejšie 
hospodáriť s vodou, keď zadr-
žaniu dažďovej vody pomôže 
vytvorenie tzv. svahových za-
siakavacích pásov po vrstevni-
ciach. Voda tak bude slúžiť na 
zavlažovanie parku a nebude 
stekať do blízkej zastavanej 
časti. Súčasťou revitalizá-
cie parku bude vytvorenie 
oddychovej zóny. V nej 
nájdu návštevníci okrem 
lavičiek, altánku a detské-
ho ihriska aj fi tness prvky 
a výbeh pre psov.
 „Odhadované náklady na 
revitalizáciu Gaštanice na 
Kolibe sú 320-tisíc eur,“ infor-
moval starosta Nového Mes-
ta Rudolf Kusý. Z tejto sumy 
bude 225-tisíc eur uhrade-
ných z tzv. Nórskych fondov, 
ktoré Nové Mesto získalo 
v spolupráci s hlavným 
mestom v rámci projektu Bra-
tislava sa pripravuje na zme-
nu klímy. Zvyšok dofi nancuje 
mestská časť z vlastných pro-
striedkov.                      (red, rl)

V lesoparku pribudol náučný 
chodník Karpatská včela

Trasa náučného chod-
níka vedie po turistic-

kej ceste Lamač Klanec 
- Kačín a končí pri včelnici 
Mestských lesov Brati-
slava (MLB -  bývalá les-
ná škôlka). Včelí chodník 
tvorí 5 náučných panelov.
 Mestské lesy ho otvorili 
pri príležitosti 10. Lesníckych 
dní. Dĺžka náučného chodní-
ka je 2 km a doba, za ktorú sa 
dá absolvovať, je cca 1 hodina. 
Náučný chodník je bezbarié-
rový, vedie po asfaltovej ceste 
a pre turistov využívajúcich 
MHD je možné napojiť sa na 

chodník aj z konečnej autobu-
su č. 43 na Kačíne. Návštev-
níci lesoparku sa dozvedia 
o histórii včelárstva, ako aj 
o živote včiel a o prospešnosti 
včelích produktov pre zdra-
vie. Život včiel je v mnohých 
ohľadoch mimoriadne zaují-
mavý. Odhaľovať tajomstvá 
diania v úli je nielen pútavé, 
ale aj spoločensky a výchovne 
veľmi prospešné. „Veríme, že 
včelí náučný chodník poteší 
návštevníkov lesoparku,“ uvá-
dzajú MLB.

(red) 

Spoločnosť zaoberajúca sa 
distribúciou a doručovaním

Adresných zásielok (listy, časopisy) a 
Neadresných zásielok (letáky) určených 

do schránok obyvateľstva

HĽADÁ SPOĽAHLIVÝCH DORUČOVATEĽOV

V prípade záujmu nás kontaktujte na tel. č.: 0908 708 707
bratislava@cromwell.sk

Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou.

PRACOVNÉ MIESTO
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Tradícia zeleného trhoviska 
Eco Village pokračuje

Tretí ročník ekologické-
ho trhoviska Eco Villa-

ge, ktoré organizuje prvá 
zelená kancelárska bu-
dova v Bratislave BBC 1 
Plus, bude aj tento rok na 
Plynárenskej ulici. Podu-
jatie s podtitulom Druhá 
šanca na život vdých-
ne nový život veciam vo 
štvrtok 19. mája. 
 Podujatie budú sprevá-
dzať moderátorka Didiana, 
hudobníci Silent Trio, mím 
Michal i preteky na bicykloch 
BikeLab. Druhú šancu sa 
budú organizátori snažiť dať 
aj zvieratkám, ktoré si bude 
možné priamo na podujatí 
adoptovať. Podujatie Eco Vil-
lage pokračuje v tradícii ší-
renia „zeleného“ povedomia 
a ekologického životného štý-
lu. Tretí rok po sebe prináša 
organizátor BBC 1 Plus deve-
lopera CA Immo nielen pre 
zamestnancov kancelárskeho 
distriktu v okolí Plynárenskej 
ulice, ich rodiny, mamičky 
s deťmi, náhodných okoloi-
dúcich, aj vyznávačov zdravé-
ho životného štýlu unikátny 
program a desiatky predaj-
ných stánkov. 
 Tretí ročník Eco Villa-
ge prinesie druhú šancu na 

„život“ pre nepotrebné ma-
teriály a odpad, ktoré recyk-
luje Zdeno Šutta vo forme 
jedinečných interiérových 
doplnkov, lámp či dekorácií. 
Na ekologickom trhovisku 
sa v predajnom stánku pred-
staví Dušan Plichta, odborník 
na zdravú výživu a zaklada-
teľ Powerjogy, sprievodný 
program zabezpečí hudobné 
teleso Silent Trio, deti rozve-
selí mím Michal, programom 
dňa prevedie návštevníkov 
moderátorka Dagmar Di-
diana Dianová. Spestrením 
pre malých i veľkých náv-
števníkov budú bicykle na 
vlastný pohon BikeLab, na 
ktorých si skupinky kolegov 
či kamarátov môžu preveriť 
svoju kondíciu. Vďaka šliapa-
niu do pedálov budú poháňať 
svoje autíčko na autodráhe 
a budú sa snažiť vyhrať. V du-
chu myšlienky ekologického 
trhoviska Eco Village bude 
Slovenská aliancia ochrancov 
zvierat hľadať nový domov 
pre psíkov, ktoré prinesie 
na podujatie. Eco Village sa 
uskutoční 19. mája 2016 od 
10:00–18:00 hod na uzatvo-
renej časti Plynárenskej ulice 
pred budovou BBC 1 Plus.

(red, rl)

Téma migračnej krízy na stretnutí zástupcov regiónov a miest Európy zrejme nebude
Bratislavský samo-

správny kraj a hlavné 
mesto Bratislava budú 
začiatkom júla hostiteľmi 
Európskeho summitu re-
giónov a miest. Spoločnú 
kandidatúru im schválilo 
Predsedníctvo Európske-
ho výboru regiónov. 

Bratislava sa tak stane cen-

trom politikov zo všetkých 

úrovní samospráv. Európsky 

summit regiónov a miest bude 

jedno z prvých podujatí počas 

slovenského predsedníctva 

v Rade EÚ. 

V súvislosti s konaním sum-

mitu sme oslovili najvyššieho 

šéfa hlavného mesta ako aj 

BSK s rovnakými otázkami. 

Magistrát i BSK odpovedali 

spoločne. 

Bude sa samit zaoberať 
otázkami nezamestnanos-
ti? Tá dosahuje v posled-
nom období v EÚ i SR ne-
príjemné hodnoty... Ak nie 
prečo? Ak áno, z akého 
pohľadu?
„Celý samit je zameraný na 

otázku hospodárskeho rastu 

a zamestnanosti v súlade so 

stratégiou Európa 2020.“

Prečo sa samit nebude 
zaoberať migračnou - ute-
čeneckou krízou, ktorá je 
dnes najväčšou traumou 
európskych krajín? 
„Riešenie migračnej krízy 

je primárne úlohou exeku-

tívnych orgánov národných 

štátov a EÚ. Európsky výbor 

regiónov sa však tejto ce-

lospoločenskej otázke veno-

val na viacerých zasadnutiach 

a prijal viacero stanovísk týka-

júcich sa úlohy municipalít pri 

zvládaní dôsledkov migračnej 

krízy.“

Na akú celkovú sumu 
je samit rozpočtovaný? 
Koľko bude stáť daňo-
vých poplatníkov SR, či 
Bratislavy? Je to 600 000 
eur - mesto a BSK, pričom 
ďalších 900 000 dáva sa-
motný výbor regiónov? 
Je to tak, alebo sú to iné 
čísla?
 „Všetci traja partneri majú 

svoje výdavky schválené 

v rozpočte. Vzhľadom na pre-

biehajúce a plánované verejné 

obstarávania, ktoré majú po-

zitívny vplyv na vynaložené 

fi nančné prostriedky, budú 

presné náklady na samit zná-

me až po jeho ukončení.“

Bude témou aj zvyšujúca 
sa chudoba v regiónoch 
EÚ a ako ju riešiť?
“Slovenskí predstavitelia 

v Európskom výbore regió-

nov presadili, aby sa hlavnou 

témou samitu stala otázka 

nového nazerania na kohéznu 

politiku, ako hlavného ekono-

mického nástroja na vyrov-

návanie medziregionálnych 

disparít.“

Obyvatelia Slovenska sú 
oveľa viac spätí so svojím 
mestom alebo štátom ako 
s Európskou úniou (EÚ). 
Vyplýva to z výsledkov 
kontinuálneho polročné-
ho prieskumu Eurobaro-
meter, ktorý mapuje ná-
zory občanov Európskej 
únie na aktuálne sociálne 
a ekonomické otázky. Ako 
chcete na podujatí presa-
dzovať záujmy Slovenska 
a Bratislavy?
“Slovenskí predstavitelia 

v Európskom výbore regió-

nov presadili, aby sa hlavnou 

témou samitu stala otázka 

nového nazerania na kohéznu 

politiku, ako hlavného ekono-

mického nástroja na vyrov-

návanie medziregionálnych 

disparít.“

„Vďaka“ predsedníctvu 
SR v EÚ bude mať Brati-
slava lepšie cesty... Nikto 
nespochybňuje potrebu 
opravy ciest, no nepri-
pomína vám to „brežne-
vovskú“ dobu, kedy sa 
upratovalo a čistilo kvôli 
príchodu najvyšších sú-
druhov ÚV KSSZ, aby sme 
ukázali, akí nie sme...? 
“Cesty v Bratislave sú dlhodo-

bo zanedbané. Desiatky rokov 

im nebola venovaná pozor-

nosť a to sa podpísalo na ich 

stav. Treba ich preto opraviť. 

To isté sa týka viacerých ve-

rejných priestorov. Je ich pre-

to potrebné opraviť kvôli ob-

čanom, nie kvôli návštevám, 

ktoré prídu a zase odídu, ale 

kvôli Bratislavčanom, ktorí 

ich denne využívajú. Všetky 

investície do opravy verejných 

priestorov tu ostanú a obyva-

telia a návštevníci ich budú 

môcť využívať aj po skončení 

samitu či slovenského pred-

sedníctva.“

Čo prospešné môže pre 
bežného Bratislavčana 
priniesť samit, okrem rôz-
nych obmedzení počas 
konania a nákladov na 
jeho realizáciu?
“Samit neprináša pre obyvate-

ľov a návštevníkov žiadne ob-

medzenia. Jeho koncepcia je 

opačná – otvoriť ho čo najviac 

širokej verejnosti. To je jeden 

z dôvodov, pre ktoré sa usku-

točnia počas samitu podujatia 

pre verejnosť na Hrade Devín, 

v Starej tržnici a Námestí Mi-

lana Rastislava Štefánika pred 

novou budovou SND.“

Aké konkrétne bezpeč-
nostné opatrenia počas 
summitu požadujete, pre-
čo a kde?
“Obyvatelia a návštevníci po-

cítia bezpečnostné opatrenia 

len pred koncertom na Hrade 

Devín v predvečer samitu. Ve-

rejnosť sa bude musieť podro-

biť štandardnej bezpečnostnej 

kontrole, ako tomu býva pri 

podobných verejných podu-

jatiach.“

Robert Lattacher

Banskobystrická má byť kultivovanejšia a kvalitnejšia
Ako vnímate tvorbu cyk-
lotrasy na Banskobystric-
kej ulici? Aký to má výz-
nam? 

Odpovedá Tomáš Peciar 
z Cyklokoalície:
 „Cyklotrasa na Bansko-
bystrickej má veľký význam 
ako spojnica Hlavnej stanice 
a centra mesta a napojenie 
prvého historického okruhu, 
z ktorého už tranzitujú cyk-
listi a za prácou môžu ísť na 
viacero smerov do iných častí 
Bratislavy. Toto je dôležité pre 
masu ľudí dochádzajúcich do 
Bratislavy za prácou, kde si 
môžu uvedomiť fakt, že kvôli 
zápcham, už je jednoduch-
šie ísť vlakom do Bratislavy, 
tam si zobrať bicykel z ne-
dávno nainštalovanej klietky 
pre bicykle a pohybovať sa 
po Bratislave na ňom. Ďal-
šia nemenej dôležitá funkcia 
je mestotvorná. Na Bansko-
bystrickej máme krásny park 
- prezidentskú záhradu, kde 
chodí množstvo rodičov ko-
číkovať svoje deti, tie sa tam 
dobíjali pomedzi zaparkované 
autá, čo nebolo moc príjem-
né. Estetika tohto priestoru, 
bude rozhodne niekoľkokrát 
vyššia ak tam bude opravený 
príjemný chodník a cyklotra-
sa, ako odkladisko pre auto-
mobily, ktoré tam podla na-
šich meraní boli z 70 percent 
mimobratislavské ŠPZ - teda 
ráno zaparkované a po práci 
zaparkované i keď priamo na 
ulici je parkovisko, ktoré je 
poloprázdne, lebo sa za za-
parkovanie štvorkolesového 
miláčika musí platiť.
 Na hlavnej stanici sa pri 

úpravách zabezpečila cesta 
pre cyklistov, začiatkom mája 
sa má v rámci rekonštrukcii 
EÚ predsedníctva, vybudovať 
cyklopruh na Štefanovičovej, 
ktorý sa následne napája na 
Žilinskú resp. nám. Slobody, 
ktoré je v spomalenej zóne 
kde je bicyklovanie bezpečné, 
ďalej Banskobystrická. Ďalšia 
výzva je vyriešenie Hodžovho 
námestia, kde však už Cyklo-
koalícia má pripravené ideové 
zámery a čaká na signál od 
mesta. Ešte raz by sme chceli 
zopakovať však, že Bansko-
bystrická má primárne mes-
totvorný charakter a zhodno-
cuje územie pri Prezidentskej 
záhrade na kultivovanejšie 
a kvalitnejšie“.

(rl) 

V sobotu 14. mája sa na scho-
doch Strmá cesta uskutoční 
brigáda, organizovaná v rámci 
programu Sokratov inštitút, 
pod záštitou CEEV Živica.
Dobrovoľníci vyzbierajú odpadky, 
upravia zeleň a revitalizujú záb-
radlie.
Príďte aj vy a pomôžte zveľa-
diť 338 schodov Strmej cesty. 
Stretnutie dobrovoľníkov je 
o 9 hodine na Žižkovej ulici 
č.24. Čakáme Vás v pracovnom 
oblečení a s dobrou náladou. 
Náradie i materiál sú zabezpe-
čené.
Kontakt: macka.raczova@gmail.
com
Revitalizácia sa uskutoční vďaka 
fi nančnej podpore nadácie Eko-
polis a spoločnosti Slovnaft a.s.
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Slovak Food Festival bude tematický
Jedno z najobľú-

benejších sezón-
nych open air podujatí 
v hlavnom meste, 
Slovak Food Festival, 
bude tento rok tema-
tický. Jednotlivé fes-
tivalové dni budú mať 
vlastný koncept. Piat-
ku bude kraľovať kultú-
ra, sobota bude o varení 
a nedeľa o blogovaní. 
Podľa organizátorov je 
práve hudba to, čo ľudia 
vyhľadávajú. „Samozrej-
me, že si uvedomujeme, 
že na festivale, ktorý sa 
primárne venuje jedlu 
a pitiu, je potrebné aj edu-
kovať v gastronomickej 
oblasti, avšak zo skúse-
ností z minulých roční-
kov vieme, že návštevníci 
sa pri dobrom jedle a pití 
radi zabávajú, prípadne 
vychutnávajú pohodovú 
atmosféru sprevádzanú 
príjemnou muzikou“, vy-
svetľuje riaditeľka festiva-
lu Saša Štullerová. 

Na piatok organizáto-
ri pripravujú hudobný 
program, ktorý však bude 
v komornej atmosfére. 
Sobotu bude mať pod 
záštitou známy šéfkuchár 
Vojto Artz, ktorý už teraz 
dohaduje zaujímavých 
hostí. 
Nedeľa bude patriť blo-
gerom. Podľa Štullerovej 
sú trendy a okrem talentu 
majú obrovskú vášeň pre 
to, čo robia. 
 V areáli nebude chý-
bať detský kútik, kde sa 
detičky rovnako ako po-
minulé roky naučia po 
dobrom jedle umývať si 
zúbky. Zdravá zóna pri-
nesie prednášky a dis-

kusie na tému zdravý 
životný štýl. Pivná zóna 
prinesie skvelé pivo, no a 
okrem gastronomických 
variácií sa návštevníci 
môžu pochopiteľne tešiť 
aj na kvalitné vína, chutné 
cukrovinky a iné domáce 
produkty. Slovak Food 

Festival sa koná 27. – 29. 
mája na Bratislavskom 
hrade a všetky informá-
cie o programe nájdete na 

www.slovakfoodfestival.
sk, alebo ofi ciálnom face-
book profi le.

(st)

Končí sa sezóna, začína leto

Koľko času trávite den-
ne pred zrkadlom? 

Ak máte pocit, že trpíte 
rôznymi neduhmi, nová 
komédia v Mestskom di-
vadle P. O. Hviezdoslava 
(MDPOH) je práve pre vás. 
V piatok, 13. mája 2016 
o 19:00 MDPOH uvedie 
premiéru najznámejšej 
hry o hypochondrii Zdra-
vý nemocný. 
 Vo francúzskej premiére 
hlavnú postavu hral samotný 
autor, J. B. P. Molière vo veku 
51 rokov. V slovenskej pre-
miére ho zahrá Ľuboš Kostel-
ný „len“ ako 34-ročný. „Náš 
posun môžeme obhájiť aj tým, 
že čoraz viac ľudí z mladšej 
generácie trpí na silné se-
bapozorovanie a cíti sa staro 
a unavene. Obsadenie mlad-
šieho herca symbolizuje celú 
túto tendenciu. Možno pod-
titul našej hry by mohol byť 
„Mladý starý“,“ dodáva Kamil 
Žiška, režisér predstavenia.
 Autor prostredníctvom 
hry skritizoval vtedajších le-
károv a takzvaných odbor-
níkov. Zdravý nemocný (Le 
Malade imaginaire) brilantne 
zobrazuje postavu Argana, 
ktorý si myslí, že je chorý. 
Bohatý mešťan a vďačný zá-
kazník vtedajších lekárov 
a samozvaných odborníkov 
v Paríži chce vydať svoju dcé-
ru Angeliku za známeho leká-
ra. Chce tým ušetriť peniaze 
za „nevyhnutné“ lekárske 
úkony. Arganova žena, „do-
konalá“ manželka predstiera 
starostlivosť. V skutočnos-
ti sa však chce zbaviť svojej 
nevlastnej dcéry a túži po 
smrti svojho muža. K rozu-
mu sa snaží svojho brata pri-
viesť Berald. Poradí sa mu to? 
Možno, ako v každej komédii, 
aj tu sa dočkáme šťastného 
konca. Molière stvárnil v hre 
hlavnú postavu. Počas štvr-
tého predstavenia, desať dní 
po premiére, na javisku začal 
vykašliavať krv a onedlho na 
to, ešte v kostýme, zomrel. 
Či bude mať naša premiéra 
v nešťastný piatok trinásteho 
šťastný koniec si budeme mu-
sieť počkať. 
 V máji nás čaká ešte jeden 
silný príbeh. Tentokrát dra-
matický. Ústredným motívom 
je populárna téma neznášan-
livosti a extrémizmu. V apríli 
uplynulo presne 50 rokov od 
sfi lmovania oscarového fi lmu 
režisérov Jána Kadára a El-
mara Klosa Obchod na korze. 
V hlavnej úlohe s Jozefom 
Kronerom a Idou Kaminskou. 
Dramatizácia tohto silného 
ľudského príbehu sa ocitla aj 
na doskách Divadla Jonáša 
Záborského v réžii Mariána 
Pecka. Príbeh židovky Rozálie 
Lautmanovej a stolára Tóna 

Brtka uvidia diváci v MDPOH 
v utorok, 17. mája o 19.00 
hod. V hlavných úlohách sa 
predstavia Boris Srník a vy-
nikajúca Kveta Stražanová. 
Inscenácia, ako je táto, otvára 
okná do totalitnej minulosti 
a vydáva významné svedectvo 
o slovenskom klérofašistic-
kom štáte (1939 - 1945). Tí, čo 
si nepamätajú na minulosť, sú 
odsúdení k tomu, aby ju zno-
vu prežili. 
 Mestské divadlo v júni 
ukončí svoju siedmu sezónu, 
počas ktorej pripravilo pre 
divákov tri premiéry a reprízy 
viacerých obľúbených pred-
stavení. Aj keď divadlo zavr-
šuje, Kultúrne leto a Hradné 
slávnosti Bratislava 2016 sa 
ešte len začínajú. Návštev-
níci sa môžu tešiť na tradič-
né i nové podujatia. Šťastné 
čísla sprevádzajú Bratislav-
ské kultúrne a informačné 
stredisko počas celého roka. 
Okrem šťastnej siedmej sezó-
ny v MDPOH už po tretíkrát 
sa, v spolupráci s agentúrou 
Promotion, Hlavné námestie 
zmení na prehliadkové mólo. 
Netradičná open-air pre-
hliadku slovenských mód-

nych tvorcov Móda v meste 
je naplánovaná na 20. júna. 
Do sveta fi lmových a divadel-
ných hviezd môžu návštevníci 
nahliadnuť 27. júna. Podvečer 
o 17.30 na Chodník slávy 
pred Mestským divadlom 
P. O. Hviezdoslava pribud-
ne pamätná dlaždica Emí-
lie Vašáryovej. 
 Toto leto bude aj tro-
chu netradičné. Historicky 
po prvýkrát bude Slovensko 
predsedať Rade Európskej 
Únie. Pri tejto príležitosti je 
pripravených niekoľko výni-
močných podujatí. Nie len 
Bratislava, ale celá naša kraji-
na bude sledovaná z celej Eu-
rópy. Preto aj akciám chceme 
dať medzinárodný punc. 
 Celý program aj s podrob-
nými informáciami nájdete 
na www.bkis.sk alebo www.
facebook.com/KulturneLeto 
a facebooku BKIS.

Svetový den výziev (World Challenge Day)

Prvá etapa o 10.00 hod.druhá etapa o 17.00 hod. 

Streda 25. máj 2016

Kde vyzbierajú viacdo verejnej zbierky pre
Nadáciu Výskum rakoviny?

Kde rozhýbu

viac spoluobčanov 

na rôznych kolieskových

 približovadlách?

zbierkový účet:

VÚB SK84 0200 0000 0035 4861 3455

Námestia a ulice mestských castíLAMAC A VAJNORY

Lamac vs Vajnory

Bohatý kultúrny program, občerstvenie, ...w w w. n a k o l e s a c h .o r g

NA KOLEsÁCH
PROTI RAKOVINE

2016
www.nvr.sk

www.lamac, www.vajnory.sk 
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Predáme jednopodlažný sklad (930 m2) 
na komerčné využitie v obci Vysoká pri Morave 
(len 25 km od Bratislavy).
Prístup pre kamióny, čelná nakladacia rampa. 
Cena 66.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PREDAJ - SKLAD - VYSOKÁ pri MORAVE

V súčasnosti je v objekte reštaurácia o výmere 
195 m², v pivnici bar o výmere 80 m², predajňa 
o výmere 106,75 m². Súčasťou objektu je chodba, 
WC, sklad. Spolu cca 410 m2 
Predajná cena 470.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PONÚKAME NA PREDAJ OBJEKT 
V CENTRE TRENČÍNA, ŠTÚROVO NÁM. 14 
O VÝMERE 415 m² ZASTAVANEJ PLOCHY.

Bratislavské bábkové divadlo nie je len pre deti
Bratislavské bábkové 

divadlo (BBD)chce pri-
lákať do svojho hľadiska 
i dospelých, a to insce-
náciou Na slepačích kríd-
lach, ktorá vzniká na pod-
klade rovnomennej knihy 
Ireny Brežnej v divadelnej 
adaptácii a réžii Kataríny 
Aulitisovej. 
 Premiérou novej hry 
13.mája 2016 chce BBD zá-
roveň odštartovať i cyklus ve-
černých predstavení pre mlá-
dež a dospelých. Prvé by malo 
byť na programe 17. mája 
o 18:00 v Divadle Malá scéna 
STU. Čím je nové predsta-
venie zaujímavé? 
 Okrem pútavej vizuálnej 
formy, i iným, osobným po-
hľadom na 50-te roky v so-
cialistickom Československu. 
Jana, hlavná hrdinka príbehu, 
je ešte dievča. Túži byť vzor-
nou pionierkou a spolu s os-
tatnými rovnakým krokom 
kráčať k svetlým zajtrajškom. 
No rodina, do ktorej sa naro-
dila, má buržoázneho červa 
hlboko vo svojom jadre. Otec, 
bývalý advokát, prinútený 
k manuálnej práci, nábožen-
sky založená babka a mama 
príliš atraktívna na poriadnu 
socialistickú ženu. To všetko 
by Jana najradšej zo svojho 
života vymazala. Sníva o tom, 
že je adoptovaná a jej sku-
toční rodičia zahynuli v hr-
dinskom partizánskom boji. 
No jedného dňa sa do snov 
začne vtierať nepríjemná re-
alita. Janina mama je preč a 

jej nikto nepovie, kam sa po-
dela. Strach a neistota otvára 
dievčaťu oči. Ruka milované-
ho vodcu – ochrancu zrazu 
príliš silno zviera plecia a pla-
menné reči súdružky učiteľky 
o nekonečnom šťastí pôsobia 
ako otravný verklík. V kraji-
ne nekonečného šťastia, kde 
neexistujú choroby, depre-
sia, ani nedostatok musí byť 
každá pochybnosť zadusená. 
Myslieť a kráčať sa môže len 
jedným smerom.  Paranoja 
a schizofrénia, v ktorej úpl-
ne prirodzene existujú všetci 
dospelí, Janu čoraz viac desí. 
Svet sa zmenil a už nikdy ne-
bude rovnaký. Jana netuší, či 
mamu ešte niekedy uvidí, no 
jedno je isté: ilúzia o dokona-
lom svete je nenávratne preč... 
Hoci sa na prvý pohľad môže 
zdať téma socializmu vyčer-
paná, práve knihy, ako je tá od 
Ireny Brežnej, ktoré prinášajú 
skutočne prežité svedectvo 
doby, sú dôkazom, že až tak 

veľa sa v našich povahách ne-
zmenilo. A hoci mladá gene-
rácia vyrastala v demokracii, 
komunistické dedičstvo si stá-
le nesieme v sebe.    
 Keďže sa blíži najväčší 
sviatok najdôležitejších divá-
kov BBD – Deň detí, i tento 
rok bude pre nich prichystaná 
dvojdňová veselá oslava. Už 
30. mája  si môžu vychutnať 
bláznivé nápady Drevené-
ho tata v Divadle Malá scéna 
STU, či originálnu škôlkohru 
Osmijankove rozprávky 
o princeznách v parku opro-
ti BBD. 1. júna, v Deň D,  
čakajú oslávencov opäť 
kúzla Dreveného tata 
a v parku oproti divadlu 
inscenované čítanie roz-
právky P. Dobšinského 
Tri citróny, veselý kon-
cert divadelnej kapely 
Dedinčanka a zlatá klasi-
ka - škôlkohra Perníková 
chalúpka.

(rl, red) 

Krvavé operety pokračujú aj v máji
Metropolitný orches-

ter Bratislava uviedol 
v apríli v medzinárodnej 
spolupráci Straussovu 
Viedenskú krv. V ojedine-
lej produkcii a pred vypre-
daným hľadiskom svoje 
umenie predviedli sólisti 
a balet Maďarského hu-
dobného divadla a vyni-
kajúci švajčiarsky dirigent 
Kaspar Zehnder. 
 „Upírske“ operetné me-
siace však nekončia. V máji 
prichádza Poľská krv skvelého 
skladateľa a dirigenta Oskara 
Nedbala, ktorý pôsobil do-
konca nejaký čas aj v Bratisla-
ve. Práve opereta Poľská krv 
patrí medzi jeho najslávnejšie 
diela. Naštudovania sa ujal 
najväčší odborník na opere-
tu na Slovensku pán dirigent 
Zdeněk Macháček. Tento več-
ný mladík bol vyše 40 rokov 
šéfdirigentom nášho najlep-
šieho operetného divadla – 
Novej scény – ktoré priviedol 
k medzinárodnej sláve a uzna-
niu. Verme, že aj májový kon-
cert bude ďalším krôčikom 
v boji Metropolitného orches-
tra Bratislava k znovuzrode-
niu operety v Bratislave.
 Maestro Macháček vy-
bral najkrajšie hudobné scény 
a oslovil k spolupráci sólistov 
reprezentujúcich rôzne ve-
kové kategórie. Predstavia sa 
mladé sopranistky Adriana 
Banásová a Marianna Gelene-
kyová, náš popredný tenorista 
Otokar Klein a tiež Ján Galla 
so svojim zvučným basom. 
Nebude chýbať ani bývalý 
popredný sólista Novej scény 
Dušan Jarjabek. Spojovacie 

texty opäť prinesie Jozef Ši-
monovič. 
 Koncert, na ktorom si 
vypočujete prierez operetou 
Oskara Nedbala Poľská krv 
sa v spolupráci s BKIS a pod 
záštitou primátora Bratislavy 

pána Iva Nesrovnala usku-
toční 15.5.2016 o 17:00 
hod. V Mestskom divadle 
P.O.Hviezdoslava na Lau-
rinskej ulici.

(red,rl)



strana 9Inzercia5 l 2016

Zá
hr

ad
ká

rs
ky

 s
ve

t

Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

Bohato rozkvitnuté ovocné 
stromy, okrasné kríky,  zá-
hony kvetín, rýchlo rastú-
ca tráva a zelená vegetácia 
nám poskytuje dostatok 
práce v záhrade počas ce-
lého mesiaca. Po odkvitnutí 
kôstkovín im striháme leto-
rasty. U všetkých ovocných 
stromov robíme postreky 
voškám, obaľovačom, cica-
júcim škodcom a postreky 
proti chorobám. Prihno-
jujeme ovocné stromy fo-
sforečnými a dusíkatými 
hnojivami formou zálievky 
ku koreňom. Podporujeme 
tým tvorbu a rast plodov. 
Počas teplých dní pravidel-
ne zalievame stromy a ve-
getáciu. Vysádzame okras-
né dreviny. Tvarujeme živé 
ploty a tiež striháme listnaté  

i ihličnaté dreviny. Po od-
kvitnutí cibuľovín-narcisov 
a tulipánov im striháme 
kvety asi 3-5 cm pod kve-
tom. Sadíme nové cibuľo-
viny kvitnúce v lete. Po 15. 
máji môžeme v zeleninovej 
záhrade vysádzať a vysievať 
už všetky druhy zeleniny, 
aj teplomilné plodiny.  Na 
konci mája zberáme už úro-
du skorej zeleniny ako je 
reďkovka alebo šalát.  Tráv-
nik odburiňujeme od burín 
hlavne dvojklíčnolistých 
- púpava, sedmokrásky, 
pichliač, skorocel, ďatelino-
viny a iné. Najúčinnejšie sú 
selektívne postreky proti 
dvojklíčnolistým burinám.  
Pravidelne kosíme a zalie-
vame trávnik.

Tipy a rady:  Asi nikoho, 
kto má trávnik  na okrasné 
účely a je jeho pýchou,  urči-
te nepoteší mach v trávniku. 
Samotný mach v trávniku je 
už len konečným dôsled-
kom, nie príčinou vzniku 
a tvorby machu. Preto naj-
lepšie ako sa ho zbaviť, je 
mu predchádzať.  Vzniká 
na miestach, kde pôda trpí 
nedostatkom živín. Preto 
je potrebné dodať trávniku 
dostatok živín počas celého 
roka, ako je dusík, fosfor, 
draslík a iné živiny vo for-
me hnojiva. Pri kosení na 
veľmi nízky vlas sa oslabuje 
tráva a nestihne sa zahustiť, 
čo umožňuje prerastaniu 
machu. Najlepšie je ko-
siť na výšku min 3-5cm. 
Vo veľkom tieni sa machu 

darí.  Preto nesadíme trávu 
pod stromami a kríkmi, prí-
padne ich presvetlíme, aby 
sme im zabezpečili dosta-
tok svetla alebo používame 
trávové osivo do tieňa. Pre-
mokrený trávnik spôsobuje 
kyslú pôdu, ktorá je vhod-
ným základom pre tvorbu 
machu. Nastavíme závlahu, 
aby nebol zbytočne pre-
močený trávnik, vytvoríme 
drenážne jamy a  kyslé pôdy 
vápnime. Samotný mach 
odstránime buď mecha-
nicky - vertikutácia alebo 
aerifi kácia  alebo chemicky 
rôznymi prípravkami na 
odstraňovanie a likvidáciu 
machu.

„Záhradkársky svet .“                                   
Ing. Radovan Tomko - 

Happygardens

CHY  SI MIESTO
V NAŠICH KRUHOCH
Permanentky KHL 2016/2017

V PREDAJI
Už od 300 eur na všetkých predajných miestach Ticketportal

Viac info na hcslovan.sk

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k
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Napísali ste nám

Dobrý deň!

Reagujem na váš príspevok 

v novinách Br. kuriér z 13. 

apríla t.r.. Reagujem aj na-

priek tomu, že zavedenie, 

platnosť tzv. SeniorPas kar-

ty je súdom pozastavená. 

Dôvodom je moje konštato-

vanie, že tak ako už množ-

stvo doteraz uverejnených 

článkov v tejto veci bolo ob-

sahovo zavádzajúcich, pro-

tirečiacich si, tak si myslím, 

že aj tento príspevok je tohto 

rangu.

 V súvislosti na otázku 

zavedenia Senior Pas-u pre 

seniorov nad 70 rokov pán 

primátor odpovedá, citujem 

: „Čipová karta je nosič, na 

ktorý sa nahráva cestovný 

lístok. To znamená, že raz 

za 5 rokov si príde obyvateľ 

kartu kúpiť a nahrá si na ňu 

lístok. Ďalej už necitujem. 

 Som senior nad 70 rokov, 

a keď vypukol ten humbug 

okolo SenPas-ov, tak som si 

vystál „štrúdľu“ na AS Mlyn-

ské Nivy. To, čo som dostal 

a za čo som si zaplatil je v 

obrazovej prílohe tohto ma-

ilu. Pozeral som na to „čudo“, 

čo som dostal, a nevedel som 

pochopiť, na čo je to potreb-

né. No a teraz sa vrátim 

k tomu, čo hovoril pán pri-

mátor. Čo, aká čipová karta 

? Kde tam je čip? Je to oby-

čajná plastová karta s foto 

a nápisom SLOVAK LINES. 

 Zdá sa mi, že všetci, kto-

rí do toho hovoria, či píšu, 

tak spájajú dve veci. Mám 

pochybnosti, že Senior Pas 

je čipová karta. Ak áno, tak 

potom to, čo mám ja, sa na-

zýva ako? Keď teda karta, 

ktorá má čip nech je označo-

vaná ako „čipová“ a tá druhá 

„Senior Pas“. Ak sa vám javí, 

že som nejaký „pripálený“, tak 

vás môžem ubezpečiť, že chaos 

v tom majú takmer všetci se-

niori. Príčinou je práve to, že 

zainteresovaní „trieskajú“ pia-

te cez deviate... 

S pozdravom Sedláček

Vyjadrenie Bratislavskej 
integrovanej dopravy 
(BID):
 „Dopravcovia zapojení 

do IDS BK vydávajú cestu-

júcim bezkontaktné čipové 

karty, ktoré sú nosičmi pre 

elektronické cestovné lístky 

(všetky predplatné). Čip je 
umiestnený po obvode 
karty, v plaste. Vizuálne 
čip nie je vidieť. Pisateľ pri 

vybavovaní obdržal aj po-

tvrdenku o nahratí ročného 

predplatného cestovného líst-

ka do čipu karty. Pri cestova-

ní kartu obsluha kontroluje 

na príslušných zariadeniach, 

v Slovak Lines pri nástupe do 

vozidla, v ZSSK sprievodca 

v POP zariadení, v DPB v prí-

pade kontroly revízorom v re-

vízorskej čítačke. Karta je vy-

daná na 5 rokov a predplatný 

cestovný lístok je platný 365 

dní tzn. jeden rok. Po skonče-

ní ročnej platnosti PCL bude  

potrebná prolongácia jeho 

platnosti, a to buď prostred-

níctvom návštevy predajného 

miesta, cez webové stránky 

dopravcov alebo prostred-

níctvom označovačov vo vo-

zidlách IDS BK a na vlakových 

staniciach“.

Teroristické útoky v Európe – realita alebo hra so strachom?
Terorizmus ako hrozba
 Terorizmus v Európe je 
pojem, ktorý sa čo raz čas-
tejšie v poslednom období 
objavuje v mediálnych sprá-
vach a na titulkoch novino-
vých článkov. Za posledný 
rok a pol, kedy došlo k dvom 
výrazným útokom v Paríži a 
jednému v Bruseli sa akoby 
roztrhlo vrece s diskusiami 
o potrebe novej a bezpeč-
nej Európy. Ľudia sa zrazu 
boja cestovať do preľudne-
ných európskych metropol 
a na klasické dovolenkové 
destinácie typu Turecko, či 
Egypt. V prvom rade si treba 
pripomenúť, aká je primár-
na úloha terorizmu. Určite 
to nie sú obete na životoch, 
ktorých je menej než obe-
tí automobilových nehôd, 
či srdcovo-cievnych ocho-
rení. Tou úlohou je upútať 
pozornosť, vyvolať strach 
a masívne ho šíriť. V časoch 
sociálnych sietí, prepojeného 
informačného systému a sú-
stavného mediálneho pokry-
tia sa mu to darí na jednot-
ku. Ďalšou úlohou terorizmu 
páchanom na civilistoch je 
upozorniť politikov a vyvolať 
na nich psychologický nátlak 
aby jednali. To bol aj prípad 
teroristických útokov v Mad-
ride 2004 a Londýne 2005, 
kedy teroristické skupiny 
chceli dosiahnuť stiahnu-
tie španielskych a britských 
vojakov z vojny v Iraku. A to 
je prípad aj súčasných úto-
kov, keďže armády Belgicka 
a Francúzska sú zapojené 
v bojoch v Sýrii a Iraku proti 
Islamskému štátu. 

A čo Turecko?
 Prípad tohto letoviska 
je o niečo komplikovanejší. 
Okrem útokov Islamského 
štátu, sa v Turecku nachádza 
aj vplyv kurdskej robotníckej 
strany PKK. Tá okrem poli-
tických aktivít je spájaná aj 
s militantnými akciami na 
území Turecka. Problema-
tika práv a samostatnosti 
Kurdov je jedným z trendov, 
ktorým čelí okrem Turecka 
aj Irak, Irán a Sýria. Kurdi 

v týchto krajinách však nie sú 
jednotná skupina, ale sú roz-
delení na množstvo frakcií a 
entít. Okrem PKK v Turecku 
pôsobí aj militantná skupina 
Sokoly slobodného Kurdis-
tanu TAK a ľavicová skupina 
Revolučná ľudová oslobodi-
teľská strana DHKP-C. Obe 
skupiny taktiež stoja za nie-
koľkými útokmi. Medzi naj-
častejšie miesta útokov pat-
ria mestá Istanbul a Ankara. 

Súčasná situácia
 Od začiatku roku 2016 
do konca apríla bolo na sve-
te spáchaných vyše 400 te-
roristických útokov(za rok 
2015 ich bolo celkovo okolo 
400), z ktorých sa okolo 40 
odohralo v Európe – väčši-
na v Turecku. Z mimoeu-
rópskych oblastí prevládajú 
krajiny Blízkeho východu a 
niektoré zo zlyhávajúcich af-
rických krajín. Z turistických 
destinácii sa okrem spomí-
naných, objavuje Th ajsko, 
Tunis a Izrael. Odliv turiz-
mu z týchto krajín spôsobil, 
že cestovatelia si vyberajú 
na cesty menšie európske 
mestá, kde je hrozba útokov 
marginálnejšia. K takýmto 
mestám môžeme Bratisla-
vu určite zaradiť. Turizmus 
v Bratislave za posledné 
roky rastie, čo dokazuje aj 
preľudnené centrum v let-
ných mesiacoch plné zahra-
ničných turistov. Bratislava 
okrem historických pamia-
tok a centra ponúka kultúr-
ne vyžitie, letné podujatia 
a festivaly, blízkosť lesov a 
hôr v podobe Malých Karpát 
a množstvo podnikov, ktoré 
sa stali obľúbenými destiná-
ciami pre mladých európ-
skych cestovateľov. 
Média a internet
 Množstvo tendenčných 
stránok a článkov, ktoré sa 
na tému terorizmus dá na 
internete vyhľadať len pri-
spieva k zvyšujúcemu sa 
strachu z tejto hrozby. Pri 
čítaní všetkých tých infor-
mácii dochádza u človeka 
k akémusi informačnému 

presýteniu a k strate kri-
tického myslenia. Netreba 
tomu podľahnúť. Samozrej-
me tým nechcem povedať, 
že si kúpte prvú letenku do 
Iraku alebo do Turecka a nič 
vám nehrozí, ale zároveň 
netreba byť prehnane ustrá-
chaný z tejto hrozby, a ur-
čite sa netreba báť cestovať. 
Návšteva akejkoľvek krajiny 
predstavuje určité riziko, ale 
nemusí byť nutne spojené 
s terorizmom. Tí, ktorí cho-
dia na dovolenku s cieľom 
si oddýchnuť, bez toho aby 
museli myslieť na možné 
riziká spojené s nebezpe-
čenstvom, naďalej existuje 
množstvo krajín aj v rámci 
Európy, kde takýto komfort 
nájdu. Spomeniem napríklad 
Bulharsko, Slovinsko, Švaj-
čiarsko alebo škandinávske 
krajiny. 
 Záverom len dodám, že 
terorizmus v európskom 
prostredí nie je novým fe-
noménom, o čom svedčí 
množstvo útokov v 70. a 80. 
rokoch najmä v Taliansku 
a Francúzsku. Napriek tomu, 
že niektoré európske mestá 
môžu naďalej predstavovať 
pre teroristov cieľ, stredoe-
urópska oblasť a Slovensko 
sa dá považovať za relatívne 
bezpečnú časť Európy, do 
ktorej by sa turisti nemali báť 
cestovať. Ako som spomínal 
v úvode, strach je hlavný cieľ 

teroristov. Riziko nebezpečia 
hrozí takmer v každej kraji-
ne, no o potencionálnych te-
roristických útokoch sa viac 
píše v médiách, než reálne 
hrozia. Skôr vás v krajine ako 
turistu okradnú, napadnú 
v nebezpečných štvrtiach, 
alebo tajne nadrogujú. Treba 
byť obozretní v každej kraji-
ne, kam cestujete, zistiť si čo 
najviac o miestnych reáliách 
a mentalite. V dnešnej dobe 
práve tieto trendy predsta-
vujú väčšie riziko než toľko-
krát omieľaný terorizmus.

Michal Biznár

Študent Masarykovej Univerzity 

- odbor Medzinárodné vzťahy a 

Bezpečnostné a strategické štúdia. 
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Vône a chute ulíc

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanú-
šikovia postovať fotografi e 
a zážitky z kaviarní.

Kaviareň plná svetla z lámp

Kávičkovanie nemáme 
radi výhradne kvôli 

dobrej káve. Za spokoj-
ným kávičkárom totiž 
vždy stojí skutočná al-
chýmia, ktorú poznajú len 
tí najlepší z najlepších. 
Posvieťte si na chuť do 
života v štýlovej kaviarni 
Lampy v Petržalke.
 Petržalka tradične nie je 
miestom, ktoré by nás lákalo 
dobrými podnikmi, akciami 
či kvalitnou kávou. Tú si čas-
tejšie vychutnáme v historic-
kom centre či pri tajomnom 
Dunaji. Na južnom brehu 
rieky to však ožíva stále viac, 
a tak aj majiteľka novej krás-
nej kaviarne Lampy na za-
čiatku Petržalky cítila, že na 
kaviarenskej scéne tu predsa 
len niečo chýba. Život, nadše-
nie, energia, radosť... Všetko 
z toho dnes nájdete v na prvý 
pohľad nenápadnej kaviar-
ni, ktorá si užíva veľkorysý 
moderný priestor v jednom 
z novších biznis centier. Ob-
chodníkov, bankárov, ale 
i miestnych kávičkárov a ro-
dinky láka na výbornú kávu 
Caff e Caff e, ktorej garantom 
je známy talentovaný barista 
Stano Cibuľa. Pri príchode ku 
kaviarni sa mi naozaj nechce-
lo veriť, že celý veľký priestor 
na prvom poschodí modernej 
budovy môže patriť jedinej 
kaviarni. Hneď pri dverách 
a výklade, ktorý zdobili po-
vešané šálky na espresso som 
však vedela, že som na dob-
rom mieste. „Lampa pre mňa 
evokuje niečo, čo žiari. Lam-
py by mali byť miestom, kto-
ré rozžiari spoločenský život 
v Petržalke,“ hovorí majiteľka 
kaviarne Andrea Reichová, 
ktorá sa na bohémsky život 
v gastronómii dala po intui-
tívnom ukončení skvelej ka-
riéry v poisťovníctve a verej-
nej správe. Keď vyjdem hore 
schodiskom, ktoré zdobia 
nielen živé kvety, ale i veľká 
fotografi a Bratislavy ako pri-
pomienka miestnych kore-

ňov, pomaly začínam chápať, 
čo tým usmievavá majiteľka 
myslela. Po pravej ruke nachá-
dzam priestrannú miestnosť, 
v ktorej si môžete zatancovať 
salsu i zorganizovať zaujímavé 
prednášky či workshopy, po 
ľavej zas vchádzaj do kráľov-
stva oddychu a kávy. Nábytok 
vo odtieňoch čokolády dopĺ-
ňajú štýlové metalické steny 
v bronzovej farbe, z okna vidieť 
pracovný ruch mesta a z repro-
duktorov nás upokojuje jemná 
hudba. Najkrajšia je však vôňa 
čerstvo zomletej kávy. Pani 
Reichová nazýva Lampy „ka-
viarňou s produkciou“, mne 
však ešte viac pripomínajú 
akési improvizované moderné 
komunitné centrum, ktoré na 
jednom mieste spája bohém-
sky svet kávičkárov, umenie, 
kultúru, rôzne aktivity a podu-
jatia i biznis. Na stenách visia 
originálne portréty mladej fo-
tografky Nikoletty Fuska, ktorá 
tu nedávno mala vernisáž, pa-
rapetu zdobia rôzne umelecké 
predmety a kvety, na každom 
stole nájdete aktuálny program 
plný zaujímavých podujatí, 
ktoré tu majiteľka organizuje 
a vo vedľajšej miestnosti (ele-
gantnom a tichom VIP saló-
niku) rokujú páni z neďalekej 
banky.

Text: Miroslava Germanová
Foto: Ondrej Bobek

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786

Rudolfi num už aj v Bratislave

V centre Bratislavy 
nedávno pribudol 

naozaj zaujímavý pod-
nik Rudolfi num. Ponú-
ka pivné špeciály, ktoré 
inde nenájdete, tradičná 
kuchyňa, či originálna 
architektúra zaručujú, 
že zážitok bude naozaj 
kráľovský. 
 Rudolf II. Habsburský, 
rímsky cisár a český kráľ, 
bol známy ako muž, ktorý si 
vedel užívať život kráľovsky. 
Dodnes sa tradujú povesti 
o jeho oslavách v tajných 
komnatách jeho veľkolepé-
ho hradu, a ktoré zasväte-
ní nazývali „Rudolfi num“. 
Jazykovedci sa nezhodujú 
na presnom pôvode tohto 
slova, ale pravdepodobne je 
spojením slov Rudolf a Fin-
nis (Finnus - „až do konca“). 
Pub Rudolfi num, ktorý sa 
nachádza na Šafárikovom 
námestí v Bratislave, ponú-
ka posedenie pre všetkých, 
ktorí si vedia vychutnať 
kvalitnú kuchyňu a dobré 
pivo. Podnik má zaujímavý 
dizajn. V spolupráci s agen-
túrou Creative Department 
a architektmi Janou Benko-
vou a Marekom Bohunic-
kým sa podarilo vytvoriť 
jedinečný koncept, inšpiro-

vaný českým kubizmom - ori-
ginálnym architektonickým 
slohom, ktorý na začiatku 20. 
storočia zviditeľnil Prahu ako 
dôležité duchovné a umelecké 
centrum Európy.
 Krušovice sú prémiovým 
českým pivom, ktoré dlhodo-
bo oceňujú aj slovenskí kon-
zumenti. V pube Rudolfi num 
si môžu vychutnať svetlé Kru-
šovice 10 %, Krušovice Impe-
riál 12 %, ale aj pivo Krušovice 
Mušketýř, ktoré je na Sloven-
sku dostupné iba v Rudolfi ne. 
Má sladovú chuť s karamelo-
vým doznievaním, príjemnú 
horkosť, a jeho vôňa oplýva 
karamelovými tónmi, sladom 
a chmeľom. Na hostí čakajú aj 
kráľovsky výnimočné špeciály, 
aktuálne Krušovice pšeničné, 
ktoré sa budú meniť podľa 
aktuálnej ponuky, a pre fajn-
šmekrov je súčasťou ponuky 
aj rezané pivo. Rudolfi num je 
jedinečné aj svojou ponukou 
jedál tradičnej českej, rakúskej 
a slovenskej kuchyne v mo-
dernom prevedení. Zaujíma-
vosťou je kulinárska výzva v 
podobe „Kráľovskej hostiny.“ 
Ide  o trojchodové menu, s 
odporúčaným pivom ku kon-
krétnemu jedlu.

(red, rl)

Svet spotrebiteľa
Nekalé obchodné praktiky (II. časť)
To, že nekalé obchod-

né praktiky sú zakáza-
né, vie snáď každý spot-
rebiteľ. Napriek tomu sa 
s nekalými obchodnými 
praktikami môže spotre-
biteľ stretnúť každý deň. 
 Obchodná praktika sa 
považuje za nekalú, ak je 
v rozpore s požiadavkami 
odbornej starostlivosti, ak 
podstatne narušuje alebo 
môže podstatne narušiť 
ekonomické správanie prie-
merného spotrebiteľa vo 
vzťahu k produktu, ku kto-
rému sa dostane alebo kto-
rému je adresovaná, alebo 
priemerného člena skupiny, 
ak je obchodná praktika 
orientovaná na určitú skupi-
nu spotrebiteľov.
 Za nekalú obchodnú 
praktiku sa v zmysle záko-
na považuje najmä klamlivé 
konanie a klamlivé opome-
nutie konania a agresívna 
obchodná praktika. Zoznam 
konkrétnych klamlivých 

a agresívnych obchodných 
praktík, ktoré sa za každých 
okolností považujú za nekalé, 
pritom zákon uvádza v samo-
statnej prílohe.

Falošný výpredaj z dôvo-
du likvidácie predajne   
 Tvrdenie predávajúceho, 
že sa chystá skončiť svoju čin-
nosť alebo premiestniť svoju 
prevádzkareň, pričom tomu 
tak nie je.
Predaj produktov so zá-
zračnými vlastnosťami
 Tvrdenie, že produkt je 
schopný uľahčiť výhru v ha-
zardných hrách alebo neprav-
divé tvrdenie, že produkt je 
schopný liečiť choroby, dys-
funkcie alebo postihnutia.

Falošné spotrebiteľské 
súťaže 
 Tvrdenie v obchodnej 
praktike, že predávajúci po-
núkne súťaž alebo vypíše cenu 
bez toho, že by opísanú cenu 
udelil, alebo poskytol zodpo-

vedajúcu náhradu.

Reklamné zásielky s prilo-
ženými faktúrami a šekmi
 Zahrnutie faktúry alebo 
obdobného dokumentu do 
reklamného materiálu, ktorý 
požaduje zaplatenie sumy a 
ktorý vzbudzuje u spotrebi-
teľa dojem, že si už objednal 
predávané produkty, pričom 
tomu tak nie je.
Agresívne obchodné 
praktiky, ktoré sa za každých 
okolností považujú za nekalé, 
sú napríklad:
Nátlak - vytváranie dojmu, 
že spotrebiteľ nemôže opustiť 
priestor predtým, ako sa uza-
tvorí zmluva.
Obťažovanie - osobné na-
vštevovanie domácnosti spot-
rebiteľa, ignorujúc žiadosť 
spotrebiteľa odísť alebo sa 
nevracať, okrem prípadov a 
v rozsahu odôvodnenom na 
účely vymáhania zmluvného 
záväzku, alebo vykonávanie 
vytrvalých a nechcených žia-

dostí telefonicky, faxom, elek-
tronickou poštou alebo inými 
diaľkovými médiami, okrem 
prípadov a v rozsahu odôvod-
nenom na účely vymáhania 
zmluvného záväzku.
Šikanovanie zo strany po-
isťovne - žiadanie od spotre-
biteľa, ktorý si chce uplatniť 
nárok z poistnej zmluvy, aby 
predložil dokumenty, ktoré 
nie je možné rozumne pova-
žovať za relevantné pri ur-
čení platnosti nároku, alebo 
systematicky neodpovedať 
na naliehavú korešpondenciu 
s cieľom odradiť spotrebiteľa 
od výkonu jeho zmluvných 
práv.
Detský terč - zahrnutie pria-
meho nabádania pre deti do 
reklamy, aby si kúpili alebo 
aby presvedčili svojich rodi-
čov alebo iných dospelých, 
aby im kúpili propagované 
produkty.
Vyvolávanie neistoty a 
strachu - výslovné informo-
vanie spotrebiteľa, že ak si ne-

kúpi produkt, bude ohrozené 
zamestnanie alebo živobytie 
predávajúceho.
Efekt falošnej výhry - vy-
tváranie falošného dojmu, že 
spotrebiteľ už vyhral, vyhrá, 
alebo potom, čo niečo uro-
bí, vyhrá cenu alebo získa iný 
rovnocenný prospech, keď v 
skutočnosti neexistuje cena 
alebo iný rovnocenný pro-
spech alebo činnosť smerujú-
ca k získaniu ceny alebo iného 
rovnocenného prospechu je 
podmienená tým, že spotre-
biteľ uhradí hotovosť, alebo si 

spôsobí náklady.
 Používanie nekalých ob-
chodných praktík (hlavne 
ak ide o opakované poško-
dzovanie spotrebiteľa) môže 
byť za určitých podmienok 
aj trestným činom v zmys-
le §269a Trestného zákona. 
Páchateľovi takéhoto trest-
ného činu môže súd uložiť 
trest odňatia slobody na šesť 
mesiacov až tri roky.

Martin Bohoš, Spotrebiteľ-
ské právne centrum, http://
www.spotrebitelskepravne-

centrum.sk/spc/

Liečba koňmi je čoraz 
obľúbenejšia, dokazuje to aj 
Hipony vo Štvrtku na Ostrove
V malebnej dedinke 

Štvrtok na Ostrove na 
Žitnom ostrove neďaleko 
Bratislavy, nájdete Hi-
poterapeutické centrum 
Hipony. Toto občianske 
združenie sa zaoberá hi-
poterapiou vo všetkých 
jej formách. 
 Aj keď centrum je pomer-
ne nové, už si našlo svojich 
priaznivcov a klientov, pre-
tože s úctou a pokorou sa 
snaží pomáhať zdravotne po-
stihnutým ľuďom a aj ľuďom 
s rôznymi špecifi ckými prob-
lémami. Snahou centra Hi-
pony je rozvíjať túto jedineč-
nú formu terapie pomocou 
koní zapájaním sa do rôznych 
projektov. Snaží sa získavať 
fi nančnú pomoc aj pre deti 
v ústavoch, či detských do-
movoch. 
Hipoterapia je špeciálny 
terapeutický prístup, pri kto-
rom sa využíva komplexné 
pôsobenie koňa na človeka, 
ako po stránke fyzickej tak 
i psychickej. Pri hipoterapii je 
nevyhnutná spolupráca celé-
ho tímu odborníkov - terape-
uta, hipológa, rehabilitačné-
ho lekára, psychológa, alebo 
psychiatra a asistenta. Kone 
využívané pre hipoterapiu 
majú špeciálny výcvik. Tera-
pie v centre Hipony sú buď 
individuálne, alebo skupino-
vé. Všetko závisí od druhu 
problému a stupňa postihnu-
tia. Je vhodné ich navštevovať 
2-3 krát do týždňa. 
Terapie sa uskutočňujú 
vonku na jazdiarni, v krytej 
jazdeckej hale alebo formou 
vychádzok do prírody. Tera-
pie sa týkajú detí od 2,5 roka, 
v opodstatnených prípadoch 
už od 6 mesiacov a dospelých 

v závislosti od odporúčania 
lekára, či psychológa.
Hiporehabilitácia je vhod-
ná hlavne pri poruchách 
hybnosti. Ide o neurologické 
ochorenia v podobe naprí-
klad detskej mozgovej obrny, 
sklerosis multiplex, stavy po 
traumách, zápaloch, poru-
chy koordinácie rovnováhy, 
chôdze, sedu a pod. 
Pedagogicko-psycholo-
gické jazdenie je určené 
hlavne deťom s poruchami 
správania, pozornosti, vní-
mania, reči, so zmyslovými 
a duševnými poruchami, po-
ruchami učenia, problémami 
v emocionálnej a sociálnej 
oblasti, ako aj ľuďom s prob-
lémami ako organické dušev-
né poruchy,schizofrénie, af-
ektívne poruchy, neurotické 
poruchy, poruchy vyvolané 
stresom a pod.
V Hipoterapeutickom 
centre Hipony organizujú 
kurzy sebapoznávania - Re-
laxácia s koňmi, ďalej kurzy 
Tréning osobnosti, či Team-
building pomocou koní. Pri 
týchto kurzoch nie je po-
trebná jazdecká zručnosť, ani 
skúsenosti s koňmi. Centrum 
organizuje tento rok pre veľ-
ký záujem a pozitívne odozvy 
z minulého leta Letný denný 
pobyt s koňmi v HC Hipo-
ny v termínoch: 30.6. - 4.7., 
7.7. –11.7., 14.7.-18.7., 21.7. 
–25.7., 28.7.-1.8., 4. 8. - 8. 8., 
25.8. –29.8. Viac informácií aj 
na: www.hipony.sk

(bk)
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